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Významné události v ČR a ve světě 

V březnu vyloučila ODS ze strany poslance Václava Klause mladšího, syna zakladatele a dlouholetého 
předsedy strany a druhého prezidenta samostatné ČR Václava Klause st. Důvodem byly četné rozpory 
mezi postoji V. Klause ml. a oficiální linií strany. V. Klaus ml. poté založil nový politický subjekt pod 
názvem Trikolóra. Zemi nadále vedla menšinová vláda ANO a ČSSD premiéra Andreje Babiše. Desátého 
dubna podala demisi ministryně průmyslu Marta Nováková, ve funkci ji koncem dubna nahradil 
místopředseda vládní Rady pro výzkum, vývoj a inovace a dlouholetý šéf Asociace malých a středních 
živnostníků Karel Havlíček. V dubnu podal demisi také ministr spravedlnosti Jan Kněžínek, nahradila ho 
Marie Benešové (oba za ANO). Ministra kultury Antonína Staňka nahradil v srpnu Lubomír Zaorálek 
(ČSSD). Jmenování předcházely určité tahanice, když prezident Zeman odmítl jmenovat původně 
navrženého kandidáta Michala Šmardu. Proti vládě a zejména jejímu předsedovi zorganizoval několik 
větších protestních demonstrací spolek Milion chvilek pro demokracii. 
Novou prezidentkou Slovenské republiky byla v březnu zvolena právnička Zuzana Čaputová (45). 
V roce 2019 odešlo několik osobností společenského života. 7. ledna zemřel herec Luděk Munzar 
(1933), 5. února režisér Václav Vorlíček (1933), 9. února herec a dabér Petr Oliva (1943), 26. února 
herec Jiří Pomeje (1964), v březnu herečka Aťka Janoušková (1930), 12. března zpěvák country Mirek 
Hoffmann (1935), 12. března zpěvačka Věra Bílá (1954), 14. března herec Stanislav Zindulka (1932),   
19. března herec a zpěvák Robert Hlavatý (1969), 26. března zpěvák Daniel Nekonečný (1966),  
20. dubna hokejista a trenér Luděk Bukač (1935), 7. května herec Václav Postránecký (1943), 20. května 
legendární rakouský pilot F1 Niki Lauda (1949), 29. května spisovatel Jiří Stránský (1931-2019),  
28. června, politik, agronom a tvář legendárních socialistických Slušovic František Čuba (1936),  
29. července Herec Zdeněk Srstka (1935), 1. října světově proslulý nestor populární hudby, zpěvák Karel 
Gott, které trpěl trpí akutní leukemií (1939), 6. října herečka Vlasta Chramostová (1926), 28. října 
herečka Jana Drbohlavová (1940-2019), 6. listopadu český politik a expremiér Jan Stráský (1940). 
S Karlem Gottem se veřejnost mohla rozloučit na pražském Žofíně. Příležitosti využilo téměř padesát 
tisíc lidí. Jeho pohřeb proběhl se státnímu poctami ve Svatovítské katedrále 12. října. 
V dubnu v Paříži shořela staletá památka a symbol Paříže i Francie, katedrála Notre-Dame. Na vině byl 
asi elektrický zkrat. Předsedkyní Evropské komise se stala Němka Ursula von der Leyenová, do jejího 
kabinetu nominovala ČR Věru Jourovou, členku již předchozí komise. Jourová se 10. září stala jednou  
z osmi místopředsedů Evropské komise. Novou předsedkyní TOP 09 se v listopadu stala Markéta 
Pekarová Adamová. V prosinci audit Evropské komise potvrdil střet zájmů českého premiéra Andreje 
Babiše kvůli dřívějším evropským dotacím jeho firmě Agrofert, kterou A. Babiš později převedl do  
tzv. svěřeneckých fondů. Nejvyšší státní zástupce Pavel Zeman zrušil rozhodnutí o zastavení trestního 
stíhání premiéra Andreje Babiše (ANO) a někdejší členky představenstva společnosti Farma Čapí hnízdo 
Jany Mayerové. Případ tím vrátil policii, do fáze vyšetřování.  
Britské předčasné parlamentní volby ovládla konzervativní strana vedená premiérem Borisem 
Johnsonem. Voliči mu dali velmi silný mandát k urychlení vyvedení země z Evropské unie. 
Televizní kulturní scéně dominoval počátkem roku seriál Most!, uvedený Českou televizí. Mnohé hlášky 
Mostu! na čas zlidověly. 
 

Činnost MěÚ, ZM a RM, volby 

Volby do evropského parlamentu 
V květnu se konaly volby do evropského parlamentu. Nově zvolený EP byl opět složen ze 751 poslanců, 
ČR v něm získala 21 zástupců. Čeští občané mohli vybírat kandidáty z 39 politických uskupení. Ve všech 
krajích vyhrálo ANO. Získalo 21,18 % hlasů, druhá skončila ODS s 14,54 % hlasů, třetí Piráti s 13,95 %, 



čtvrtá koalice Starostů a TOP 09 s 11,65 %, pátá SPD s 9,14 % a dále se do europarlamentu dostala 
KDU-ČSL s 7,24 % a KSČM s 6,94 % procenta hlasů. S 3,95 % naopak neuspěla vládní ČSSD. Volební 
účast byla tradičně velmi nízká, činila 28,72 %. Méně voličů přišlo k volbám jen ve Slovinsku a na 
Slovensku. Začátkem července dosáhlo Česko úspěchu v EP. Získalo dva zástupce mezi jeho 14 
místopředsedy. Europoslankyně Dita Charanzová (ANO) byla zvolena už v prvním kole, ve druhém kole 
poslanci zvolili i pirátského europoslance Marcela Kolaju. 
V Březové bylo zapsáno do seznamu voličů 2 236 občanů a odvolilo 454 voličů, takže volební účast 
činila 20,3 %. V těchto volbách vyhrálo na Březové hnutí ANO 2011 s počtem odevzdaných hlasů 117, 
na druhém místě bylo SPD s počtem hlasů 56 a třetí místo patřilo Koalici STAN, TOP 09. 
 
Městský úřad Březová 
Městský úřad sídlil stále na adrese Nám. Míru 230. Úřední hodiny pro veřejnost byly v pondělí a ve 
středu od 8:00 do 11:00 a od 12:00 do 17:00 hodin. V prostorách vestibulu bylo nadále k dispozici 
infocentrum, sloužící po celý pracovní týden též jako podatelna a pracoviště Czech Point.  
 
Úmrtí osobností 
V srpnu zemřel p. František Schreil, dlouholetý předseda Městského národního výboru, v říjnu p. Marie 
Staňková, dlouholetá a velice oblíbená učitelka 1. MŠ a v listopadu dlouholetá členka sociální komise 
p. Jiřina Hamplová. 
 
Pracovníci MěÚ  
K 1. září rozvázal pracovní poměr p. Tomáš Chamra.  
 
Činnost rady města 
Rada města se sešla na deseti řádných jednáních a na čtyřech schůzích mimořádných, kdy projednávala 
zejména tyto záležitosti: 
1. jednání 14. ledna – program 1. zasedání ZM, finanční odměny aktivním občanům, členům komisí, 
vedoucím společenských organizací a reprezentantům města za rok 2018, finanční příspěvky spojené 
s narozením dítěte a pohřbem, prodloužení pronájmu nebytových prostor, smlouvu o výpůjčce 
pozemku a budov k.ú. Kostelní Bříza, darovací smlouvy na Ples města, seznam členů zásahové 
jednotky, Smlouvu o spolupráci se Sokolovskou bytovou – poskytnutí občanům starším 60 let slevu ze 
vstupného do krytého bazénu, Dohody o uznání a úhradě dluhu, Smlouvu o věcném břemenu 
služebnosti, žádosti o dotace, prodej pozemku  v k.ú. Vranov u Rovné, prodloužení nájemních smluv 
na pozemky, přechod nájmu bytu v čp.121, ul. Komenského, podání žaloby proti rozhodnutí předsedy 
Úřadu pro ochranu hospodářské soutěže, 
2. jednání 11. února – program 2.zasedání ZM, finanční příspěvky spojené s narozením a pohřbem, 
záměr pronájmu nebytových prostor. apartmány v Kamenici, pronájem části pozemku, smlouvy  
o výpůjčce pozemků, odkoupení části pozemků, záměr prodeje pozemků, Dohody o uznání a úhradě 
dluhů, darovací smlouvy na Ples města, darovací smlouvu na rybářský ples, Smlouvu o smlouvě budoucí 
na pozemku v k.ú. Březová, přidělení bytu v čp.137, dodatek č.4 ke smlouvě o nájmu nebytových 
prostor – Pošta Březová, mimořádný členský příspěvek Mikroregionu Sokolov východ ve výši  
32.500,- Kč, uzavření smlouvy o údržbě zařízení výtahu ZŠ Březová, 
3. jednání 11. března – program 3. zasedání ZM, rozpočet města na rok 2019, limit počtu pracovníků 
MěÚ, pravidla rozpočtového procesu v roce 2019, Střednědobý výhled rozpočtu na roky 2020-2022, 
aktualizace směrnice č. 1/12 – stravné při pracovních cestách, Plán práce finančního výboru, účetní 
závěrku města za rok 2018, účetní závěrku příspěvkové organizace ZŠ Březová, MŠ Březová 
Komenského, MŠ Březová Smetanova, odpisový plán MŠ Březová Komenského a Smetanova, záměr 
pronájmu pozemku p.č. 651/70 v k.ú. Kamenice, záměr prodeje části pozemku p.č. 88/2 v k.ú. 
Kamenice, prodej pozemků p.č. 501 a p.č. 223/2 v k.ú. Březová, neschválení záměru pronájmu 
pozemku p.č. 7/2 v k.ú. Lobzy, záměr prodeje části pozemku p.č. 377/1 v k.ú. Březová, schválení  



Bc. Nikodéma Martina jako dalšího řidiče vozidla MěÚ, finanční příspěvky spojené s pohřbem, Dohody 
o uznání a úhradě dluhu, pronájem apartmánů čp. 56 v Kamenici a úlevu na nájemném, úlevu na 
službách za klubovnu na hřišti FK s FK Olympií Březová, uzavření Smlouvy o budoucí smlouvě o zřízení 
věcného břemene na pozemku p.č. 420/2 v k.ú. Březová, prodej pozemku p.č. 365/21 v k.ú. Vranov, 
zapojení MŠ Komenského do projektu „Dobrá škola II“, přijetí finančního daru od společnosti Women 
for Women na obědy pro žáka ZŠ, zhotovitele veřejné zakázky „Březová, ul. Hlavní – parkovací místa  
a „Březová, rekonstrukce ploch“, odmítnutí příslibu dotace na pořízení nákladního elektromobilu, 
4. jednání 15. dubna – program 4. zasedání ZM, 1. rozpočtové opatření, Rozbor hospodaření za rok 
2018, Závěrečný účet města za rok 2018, vyřazení zbytného, nepotřebného majetku, rozdělení 
zlepšeného hospodářského výsledku zřízených příspěvkových organizací ZŠ a MŠ, poskytnutí 
individuální dotace ve výši 785.000,- Kč FK Olympii Březová na celoroční činnost klubu, ve výši 259.400,- 
Kč TJ Olympii Březová na vybavení a činnost oddílů, 40.000,- Kč Pionýru, z.s. – PS Březová na činnost 
oddílu, 30.000,- Kč AMK Březová – klub cyklotrialu na sportovní činnost a zajištění soutěží, 19.900,- Kč 
florbalovému klubu FbK Démoni Březová na pronájem sportovní haly a činnost klubu, 80.000,- Kč Trial 
Teamu Březová na pořádání a zajištění Mezinárodního mistrovství ČR, 15.000,- Kč na zajištění Letního 
tábora Vranov p. N.M., 20.000,- Kč SH ČMS – SDH Březová na zajištění letního tábora pro mladé hasiče, 
5.000,- Kč Střední škole živnostenské Sokolov na zajištění Regionálního veletrhu studentských fiktivních 
firem,, poskytnutí individuální dotace Nadačnímu fondu Gaudeamus na Dějepisné soutěže studentů, 
finanční dar ve výši 15.000,- Kč CK Team bike Březová jako ocenění za činnost a reprezentaci města 
v roce 2018, finanční dar ve výši 6.000,- Kč Tělovýchovné unii Sokolov jako ocenění za činnost v roce 
2018, finanční dar ve výši 1.600,- Kč Svazu tělesně postižených jako ocenění za zajištění rekondiční péče 
o občany Březové, finanční dar ve výši 3.000,- Kč Svazu postižených civilizačními chorobami jako 
ocenění za činnost v roce 2018, finanční dar ve výši 10.000,- Kč Agentuře osobní asistence Sokolov jako 
ocenění za činnost v roce 2018, poskytnutí individuální dotace ve výši 20.000,- Kč Olympii fitness klubu 
na obnovu posilovacího zařízení, příspěvky spojené s narozením dítěte a pohřbem, měsíční odměny 
neuvolněných členům ZM, změnu hranic obcí mezi Městem Březová a Dolní Rychnov, pronájem 
pozemku p.č. 651/70 v k.ú. Kamenice, ukončení smlouvy o nájmu pozemku p.č. 421/27 v k.ú. Březová, 
pronájem nebytových prostor na nám. Míru 229, Dohody o uznání a úhradě dluhu, schválení p. Krhuta 
a p. Vrabce jako další řidiče vozidel města,, úhradu dopravy na exkursi v rámci vzdělávacích setkání, 
uzavření smlouvy o výpůjčce pozemků na stavbu „Prodloužení stávající stezky pro pěší, Březová směr 
Dolní Rychnov, schválení řádné roční účetní závěrky společnosti Služby města Březová, 
5. jednání 13. května – program 5. zasedání ZM, 2. rozpočtové opatření, ceník zapůjčení nebytových 
prostor v KD a MFC, ceník zapůjčení „Rudolecké stodoly“, žádost o poskytnutí finanční podpory Linky 
bezpečí, přidělení bytu č. 23, v ul. Komenského čp. 121, bytu č. 5 na nám. Míru čp. 133, finanční 
příspěvek spojený s narozením dítěte, pronájem nebytových prostor-restaurace Budvarka, Dohody  
o uznání a úhradě dluhu, Smlouvu o veřejné službě ve veřejné linkové dopravě s Autobusy Karlovy 
Vary, Smlouvu o budoucí darovací smlouvě na stavbu – vodovodní řad, zapůjčení čtyřkolky na závody 
„Březovský bike“, vyřazení lyžařského vleku, delegace p. Bělíčka na Valnou hromadu společnosti 
Sokolovská vodárenská, přesun fin. prostředků ve výši 350.000,- Kč z rezervního do investičního fondu 
MŠ Komenského, schválení ceny za odvoz 1 ks kontejneru, 
1. mimořádné jednání 27. května – dodatek ke smlouvě o dílo na akci „Kaple hřbitov Březová“, 
smlouva o výpůjčce pozemků na stavbu „Prodloužení stávající stezky pro pěší“, schválení zhotovitele 
veřejné zakázky „Obnova asfaltových vrstev Březová, Černý Mlýn, Kostelní Bříza“, 
6. jednání 10. června – program 6. zasedání ZM, 3. rozpočtové opatření, aktualizace směrnice č.2/11  
o Inventarizaci, plán inventur pro rok 2019, finanční příspěvek spojený s narozením dítětem  
a pohřbem, smlouvy o reklamě na akci „Rudolecký kotlík“, darovací smlouvy na „Krimifest Březová 
2019“, smlouvy o reklamě na „Krimifest Březová“, darovací smlouvu na „Den dětí Březová“, smlouvu 
o reklamě na akci „Festival dechových hudeb Březová“, prodej sněžného skútru, žádost o poskytnutí 
dotace z projektu Česká knihovna, přidělení bytu č. 5 v čp. 133, bytu č. 24 v čp. 121, záměr pronájmu 
nebytových prostor v čp. 123, 213 a 250, zřízení další služby pro občany – fitness Březová, neschválení 
prodloužení smlouvy na zajištění autobusové dopravy na Kamenici, záměr pronájmu části pozemku 



p.č. 328 v k.ú. Březová, Smlouvu o budoucí smlouvě o zřízení věcného břemene v k.ú. Rudolec, odpis 
stavby garáže demolicí, 
2. mimořádné jednání 24. června – poskytnutí individuální dotace ve výši 365.000,- Kč FK Olympii 
Březová na pokrytí nákladů A mužstva, 30.000,- Kč ČSCH, ZO Kostelní Bříza na zajištění dvou krajských 
výstav, neschválení daru pro Babybox, vyřazení zbytného majetku města a MŠ Komenského, schválení 
zhotovitele veřejné zakázky „Březová – hřbitov – výstavba kolumbárií“, veřejné zakázky „Březová – 
rekonstrukce ploch a veřejné zakázky „Dopravní automobil pro JSDH Březová“, smlouvy o reklamě na 
akci „Rudolecký kotlík“, darovací smlouvu na „Krimifest Březová“, pronájem nebytových prostor  
v čp. 123, ul. Komenského, čp. 250 ul. Komenského a čp. 213 ul. Bezejmenná, 
3. mimořádné jednání 14. srpna – schválení zhotovitele veřejné zakázky „Rekonstrukce hasičské 
zbrojnice Březová“, 
7. jednání 9. září – program 7. zasedání ZM, 6. rozpočtové opatření, základní ceny za prodej pozemků, 
neschválení záměru pronájmu části pozemku p.č. 292/1 v k.ú. Březová, schválení záměru prodeje části 
pozemků p.č. 421/44 a 443/1 v k.ú. Březová, neschválení záměru prodeje pozemku p.č. 942/3  
v k.ú. Lobzy, schválení záměru prodeje pozemku p.č. 365/19 v k.ú. Vránov, neschválení pronájmu části 
pozemku p.č. 328 v k.ú. Březová, přidělení bytu č. 26 v čp. 121, č. 23 a 35 v čp. 213, Smlouvu o reklamě 
na „Krimifest Březová“, finanční příspěvek na náklady spojené s narozením dítěte a pohřbem, záměr 
výpůjčky části pozemku p.č. 651/14 v k.ú. Kamenice, pronájem části pozemku p.č. 421/45  
v k.ú. Březová, záměr pronájmu pozemku p.č. 384 v k.ú. Březová, snížení výměry nebytových prostor 
v ul. Smetanova čp. 155, záměr prodeje nebytových prostor v čp. 155, ul. Smetanova, Smlouvu o zřízení 
věcného břemene – služebnosti na pozemku p.č. 476/1 v k.ú. Březová, a p.č. 128/1 v k.ú. Tisová, 
zrušení usnesení – podej skútru, změnu zařazení obou ředitelek Mateřských škol, uzavření dodatku ke 
smlouvě o dílo na akci „Obnova kaple Kostelní Bříza“, přijetí finančního daru od společnosti Women 
for Women, 
8. jednání 7. října – program 8. zasedání ZM, 7. rozpočtové opatření, Ceník zapůjčení nebytových 
prostor v KD, neschválení finančního příspěvku do veřejné sbírky na úhradu dluhu obci Bublava, 
přidělení bytu č. 26 v ul. Komenského čp. 122, bytu č. 3 v ul. Komenského čp. 121, bytu č. 36  
v ul. Bezejmenná čp. 213, příspěvek na krytí nákladů spojených s narozením dítěte a pohřebné, 
Smlouvu o sponzorství na „Březovský lístek“, Dohody o uznání a úhradě dluhů, pronájem pozemků 
části p.č. 917/3 a 916/3 v k.ú. Dolní Rychnov, pronájem pozemku p.č. 384 v k.ú. Březová, výpůjčku části 
pozemku p.č. 651/14 v k.ú. Kamenice, ukončení smlouvy o nájmu pozemku p.č. 651/41  
v k.ú. Kamenice, záměr prodloužení pronájmu nebytových prostor v čp. 132, nám. Míru, zhotovitele 
veřejné zakázky „Projektová dokumentace – ubytovací zařízení“ dodavatele veřejné zakázky 
„Rekonstrukce veřejného osvětlení Březová – Drahotín, přijetí finančního daru MŠ Komenského ve výši 
9.795,- Kč,  
9.  jednání 11. listopadu – program 9. zasedání ZM, 8. rozpočtové opatření, ceník zapůjčení „Rudolecké 
stodoly“, aktualizace Směrnice č. 4/2002 o finančním hospodaření, finanční dar ve výši 5.000,- Kč 
tanečnímu souboru Mirákl, přidělení bytu č. 13 ul. Komenského čp. 122, bytu č. 3 nám. Míru čp.133, 
bytu č. 29 ul. Komenského čp. 122, finanční příspěvek na krytí nákladů spojených s narozením dítěte  
a pohřebné, finanční dar pro Studentský spolek Gymnázia Sokolov na maturitní ples, darovací smlouvu 
mezi Městem Březová a Nadací policistů a hasičů ve výši 20.000,- Kč, vyřazení nepotřebného majetku, 
odprodej zastaralého zařízení, prodej sněžného skútru, prodej restauračního nábytku v restauraci 
Rudolec, prodloužení pronájmu nebytových prostor v čp. 131-132, nám. Míru, záměr prodloužení 
pronájmu nebytových prostor v čp. 229, nám. Míru a v čp. 231, nám. Míru, smlouvu o budoucí smlouvě 
o zřízení věcného břemene pozemek p.č. 516 v k.ú. Březová, zhotovitele veřejné zakázky „Malotraktor 
s kabinkou“, delegování p. Bělíčka na Valnou hromadu Sokolovské vodárenské s.r.o., rozpočet 
zřízených příspěvkových organizací ZŠ, MŠ Komenského a MŠ Smetanova a jejich střednědobý výhled 
rozpočtu, 
4. mimořádné jednání dne 13. listopadu – smlouva o připojení odběrného elektrické zařízení, 
10. jednání 9. prosince – program 10. zasedání ZM, pravidla rozpočtového provizoria pro rok 2020, 
termíny zasedání RM a ZM v roce 2020, finanční odměny aktivním občanům a spolkům, OZV č. 2/2019 
o místním poplatku ze psů, OZV č. 2/2019 o místním poplatku za užívání veřejného prostranství,  



OZV č. 3/2019 o místním poplatku za provoz systému shromažďování, sběru, přepravy, třídění, 
využívání a odstraňování komunálních odpadů, plán rozvoje sportu do roku 2022, finanční dar ve výši 
5.000,- Kč ZO ČSV Kynšperk jako ocenění za jejich činnost, vyřazení zbytného majetku, odpis 
nedobytných pohledávek, Dohody o uznání a úhradě dluhu, darovací smlouvy na „Ples města 2020“, 
odměna řediteli ZŠ a ředitelkám MŠ, nenavyšování nájemného nebytových prostor o inflaci, záměr 
prodloužení pronájmu nebytových prostor v čp. 123, ul. Komenského, prodloužení pronájmu 
nebytových prostor v čp. 229 a 231, nám. Míru, snížení nájmu v nebytových prostorách čp. 136, nám. 
Míru do dobu znovuotevření kadeřnictví. 
 
Činnost zastupitelstva města  
Zastupitelstvo města se scházelo na pravidelných měsíčních zasedáních (celkem deset jednání řádných 
a jedno mimořádné). Pravidelně řešilo běžnou problematiku v rámci své kompetence (rozpočet města 
a jeho úpravy, prodeje pozemků, přijetí či poskytnutí dotací apod.)  Na některých jednáních byli v úvodu 
vedením města oceněni zasloužilí dárci krve. Mezi nejdůležitější projednávané body patřily: 
1. jednání 28. ledna – plán práce kontrolního výboru, žádosti o dotace, prodej pozemku p.č. 365/20 
v k.ú. Vránov, doplnění Plánu rozvoje města Březová pro období 2014-2020, úkol Zpracovat nový Plán 
rozvoje města Březová a přidružených obcí na období 2021–2026, 
2. jednání 25. února – doplnění pravidel rozpočtového provizoria na rok 2019, odkoupení částí 
pozemků p.č. 363/11 a p.č. 451/12 v k.ú. Kamenice, záměr prodeje pozemků p.č. 601/3 a p.č. 18/1 
v k.ú. Kamenice, žádosti o dotaci z programu obnovy a rozvoje venkova pro rok 2019,  
3. jednání 25. března – rozpočet města na rok 2019, pravidla rozpočtového procesu v roce 2019, 
Střednědobý výhled rozpočtu na roky 2020-2022, plán práce finančního výboru pro rok 2019, záměr 
prodeje části pozemku p.č. 88/2 v k.ú. Kamenice, záměr prodeje pozemků p.č. 501 a p.č. 223/2  
v k.ú. Březová, neschválení záměru prodeje pozemku p.č. 7/5 v k.ú. Lobzy, záměr prodeje části 
pozemku p.č. 352/1 v k.ú. Kostelní Bříza, prodej pozemku p.č. 365/21 v k.ú. Vránov, odkoupení 
pozemku p.č. 201/3 v k.ú. Kamenice, prodej pozemku p.č. 101/2 v k.ú. Kamenice, odmítnutí příslibu 
dotace na pořízení nákladního elektromobilu, měsíční peněžní plnění členům výborů a členům komisí, 
4. jednání 29. dubna – 1. rozpočtové opatření, Rozbor hospodaření a účetní závěrku města za rok 2018, 
závěrečný účet města za rok 2018, poskytnutí dotace 785.000,- Kč FK Olympie Březová, 259.400,- Kč  
TJ Olympie Březová, 40.000,- Kč Pionýru z.s. – PS Březová, 80.000,- Kč Trial Teamu Březová, měsíční 
odměny neuvolněným členům ZM, změnu hranic mezi Městem Březová a obcí Dolní Rychnov, záměr 
prodeje pozemků p.č.501 a p.č. 223/2 v k.ú. Březová, přijetí poskytnuté dotace z rozpočtu GŘ HZS ČR 
na pořízení dopravního automobilu pro JSDH Březová, 
5. jednání 27. května – 2. rozpočtové opatření, delegace p. Bělíčka J. na Valnou hromadu Sokolovské 
vodárenské s.r.o., záměr prodeje pozemků p.č. 421/76 a p.č. 421/77 v k.ú. Březová, záměr prodeje 
pozemku p.č. 38/10 v k.ú. Rudolec, 
6. jednání 24. června – 3. rozpočtové opatření, prodej sněžného skútru, prodej pozemku p.č. 352/30 
v k.ú. Kostelní Bříza, prodej pozemků p.č. 501 a p.č. 223/2 v k.ú. Březová, prodej pozemků p.č. 421/76 
a p.č. 421/77 v k.ú. Březová, odkoupení pozemků p.č. 1066 a p.č. 1067 v k.ú. Rudolec, prodej pozemku 
p.č. 38/10 v k.ú. Rudolec, přijetí úvěru od České spořitelny a.s., 
1. mimořádné jednání 29. července – 4. rozpočtové opatření, předběžné rozp. opatření na rok 2019, 
7. jednání 23. září - 6. rozpočtové opatření, ceny za prodej pozemků pro toto volební období, 
poskytnutí individuální dotace 365.000,- Kč FK Olympie Březová, záměr prodeje částí pozemků  
p.č. 421/44 a 443/1 v k.ú. Březová, neschválení záměru prodeje pozemku p.č. 942/3 v k.ú. Lobzy, záměr 
prodeje pozemku p.č. 365/19 v k.ú. Vránov, záměr prodeje nebytových prostor v čp. 155,  
ul. Smetanova, 
8. jednání 21. října – 7. rozpočtové opatření, záměr bezúplatného převodu pozemků v k.ú. Smrkovec, 
Žitná, Březová, 
9. jednání 25. listopadu – 8. rozpočtové opatření, prodej restauračního zařízení v restauraci Rudolec, 
delegace p. Bělíčka na Valnou hromadu Sokolovské vodárenské s.r.o., 



10. jednání 16. prosince – 9. rozpočtové opatření, termíny zasedání ZM na rok 2020, pravidla 
rozpočtového provizoria pro rok 2020, OZV č. 1/2019 o místním poplatku ze psů, č. 2/2019 o místním 
poplatku za užívání veřejného prostranství, č. 3/2019 o místním poplatku za komunální odpad, plán 
rozvoje sportu města do roku 2022, finanční odměny aktivním občanům a členům společenských 
organizací, vyřazení pohledávek, prodej vozidla AVIA A 31. 
 
 
Stížnosti, žádosti o informace dle zák. 106/1999 Sb.  
V roce 2019 byla MěÚ Březová doručena pouze 1 písemná stížnost, která se týkala opakovaného rušení 
nočního klidu v restauraci Budvarka. U vyřízení stížnosti bylo postupováno dle schválených pravidel  
a bylo vyžádáno stanovisko právního zástupce města a strážníka Policie Sokolov-venkov. Stížnost byla 
vyřízena ve stanovené lhůtě a byla klasifikována jako oprávněná. Během roku bylo řešeno starostou  
a pracovníky MěÚ také několik stížností ústních, s jejichž vyřízením byli stěžovatelé spokojeni při osobní 
návštěvě. 
 
V roce 2019 byly doručeny MěÚ Březová 2 písemné žádosti o podání informace dle zák.č.106/1999 Sb. 
Jednalo se o zaslání investičního plánu města na rok 2019 a o informaci ke konkrétním subjektům, zda 
se přihlašovali k výběrovému řízení u našeho MěÚ. Během roku pracovníci MěÚ poskytovali dále ústní 
informace občanům v mezích uvedeného zákona. 
 
Obecně závazné vyhlášky a směrnice 
V roce 2019 vydalo město tyto obecně závazné vyhlášky:  
OZV č. 1/2019 o místním poplatku ze psů, 
OZV č. 2/2019 o místním poplatku za užívání veřejného prostranství 
OZV č. 3/2019 za provoz systému shromažďování, sběru, přepravy, třídění, využívání a odstraňování 
komunálních odpadů.  
 
Byly rovněž aktualizovány tyto směrnice, dokumenty:  
Směrnice č. 1/2012 – o výši poskytovaného stravného při pracovních cestách, 
Č. 5/2000 – o zapůjčení nebytových prostor v KD a MFC /ceník/,  
Směrnice č. 2/2011 – o inventarizaci,  
Směrnice č. 4/2006 – o finančním hospodaření a provádění finanční kontroly dle zák. č. 320/2001 Sb. 
o finanční kontrole. 
 
Komise a výbory  
Komise RM a výbory ZM pracovaly v roce 2019 v nezměněném složení. 
 
Březovský zpravodaj  
I v roce 2019 vydávala radnice informační měsíčník Zpravodaj města Březová a přidružených obcí, který 
nadále vycházel ve formátu A4 v barevném provedení. 
 

Hospodaření města 

Rozpočet 
Hospodaření města Březová za rok 2019 skončilo mírným schodkem ve výši - 4,071 mil. Kč. Po všech 
provedených úpravách rozpočtu přitom činil plánovaný schodek - 46,186 mil. Kč, kdy tento byl z malé 
části krytý úvěrem přijatým v průběhu roku na balíček investičních a neinvestičních akcí roku 2019  
a z rozhodující části pak zapojením části naspořených prostředků předchozích let. Je tedy zřejmé, že 
díky daleko menšímu realizovanému schodku zůstává rozhodující část naspořených prostředků  
k dispozici pro rozpočty následujících let. 



Příjmy byly rozpočtovány ve výši 102,517 mil. Kč, skutečnost činí 116,388 mil. Kč, byly tedy naplněny  
o 13,7 mil. Kč více oproti rozpočtu. Největší podíl na zlepšeném plnění příjmů mají příjmy daňové, kde 
bylo inkasováno o 5,7 mil. Kč více oproti rozpočtu. Největší podíl zlepšeného inkasa je na DPH  
(+ 2 mil. Kč), částečně pak na DPFO–ZČ (+ 1,3 mil. Kč) a DPPO (+1,3 mil. Kč), zde jde i v roce 2019  
o důsledek velmi příznivého hospodářského vývoje státu, růstu platů atd., a ještě ve větší míře příjmy 
z poplatku za skládkování (rozpočtově také daňové), kde došlo ke zlepšenému inkasu o 6,5 mil. Kč, zde 
se však neprojevuje meziroční nárůst, ale hlavně opatrné rozpočtování tohoto příjmu vzhledem k jeho 
potenciálně nejistému inkasu. 
Výdaje byly rozpočtovány v celkové výši 148,702 mil. Kč, ve skutečnosti pak bylo vyčerpáno jen 120,459 
mil. Kč, tedy výdaje nebyly dočerpány o celkových 20,4 mil. Kč, což je druhá část sumy, která ovlivnila 
podstatně nižší skutečný schodek oproti plánovanému.  
V kapitálových výdajích přitom zůstalo nedočerpáno 7 mil. Kč, což je vesměs způsobeno pomalejší 
realizací či přesunutím některých akcí do dalšího roku a také nečerpáním vytvořené investiční rezervy. 
Celkový investiční rozpočet činil 44,764 mil. Kč, skutečné čerpání je 37,974 mil. Kč. 
V tzv. běžných výdajích tedy zůstalo nečerpáno 13,4 mil. Kč. Zde se i v roce 2019 především 
kumulativně projevily úspory na energiích ve všech rozpočtových střediscích, dále např. prozatím 
pomaleji realizovaná úprava interiérů radnice, dále např. nečerpání rezerv na výplaty nemocenské, 
rezervy na odstraňování následků kalamitních stavů, mírný průběh zimy, nečerpání tzv. provozní 
rezervy, nečerpání rezervovaných prostředků na tzv. lesní hospodářství, ale i v řadě dalších středisek 
došlo z různých příčin k významným úsporám či nečerpání ve více položkách, rozpočtovaných často  
s preventivní rezervou. Plánované opravy a údržbové práce zejména v oblasti bytového a nebytového 
fondu či opravách komunikací a budování parkovacích míst atd. však prováděny byly a zde byl rozpočet 
prakticky vyčerpán.  
V roce 2019 bylo samozřejmě přijato několik rozpočtových opatření, kdy zejména byly v příjmech 
zapojeny některé nové zdroje (přijaté dotace), bylo operativně reagováno na nově v průběhu roku 
vzniklé a původním rozpočtem nepokryté náklady nebo byly upřesňovány jednotlivé položky. 
I rok 2019 byl jedním z rekordních zejména z hlediska počtu rozpracovaných akcí. Stavebně-technicky, 
ale i fakturačně, rozpočtově, účetně a leckdy i dotačně je to však velmi náročný proces s řadou velmi 
obtížně predikovatelných aspektů a řada akcí tak i v roce 2019 z nejrůznějších, vesměs však 
objektivních důvodů či kvůli záměrné etapizaci, částečně „přetekla“ do rozpočtového roku 2020  
i následujících. Což bude mimo jiné samozřejmě zohledněno v aktualizovaném tzv. střednědobém 
rozpočtovém výhledu na dalších několik let. 
   
Stavy prostředků na bankovních účtech  
Běžné účty          1. 1. 2019         31. 12. 2019 
Základní běžný účet   41.210.771,70 Kč  29.714.235,71 Kč 
Běžný účet ČNB (dotační)  28.830.923,06 Kč  33.089.820,45 Kč 
Celkem                  70.041.694,76 Kč  62.804.056,16 Kč 
 
Majetek  
V roce 2019 došlo k navýšení aktiv zejména v položce Stavby, kde bylo aktivováno do majetku 
především zateplení, tj. technické zhodnocení domu čp. 136-140 na náměstí (17,3 mil. Kč), dále nová 
tribuna na stadionu FK Olympie (6,9 mil. Kč) a významnější je ještě např. technické zhodnocení budovy 
1. stupně ZŠ v hodnotě 2,8 mil. Kč (výtah a vybudování učebny vaření), samozřejmě byla zrealizována 
ještě řada menších investic stavebního charakteru (viz dále). U samostatných věcí došlo také k navýšení 
stavu aktiv, kde se především promítá pořízení nové techniky (vysokozdvižná plošina – 1,9 mil. Kč, 
dopravní automobil SDH – 1,4 mil. Kč, osobní automobil – 0,4 mil. Kč nebo sypač vozovek – 0,4 mil. Kč). 
Některé další realizované investice nebyly k 31. 12. 2019 ještě zcela dokončeny (zejména například 
Smuteční kaple na hřbitově, Rekonstrukce objektu restaurace Kamenice, Zateplení hasičské zbrojnice 
a celá řada dalších, kde ještě probíhají další, popř. dokončovací práce, nebo se jedná o dlouhodobě 



rozložené investice), a tyto proinvestované prostředky jsou tedy prozatím evidovány v položce rozvahy 
„nedokončené investice“ (celkem cca 47 mil. Kč).   
 
Závazky, úvěry  
Za bližší zmínku stojí zejména skutečnost, že v roce 2019 došlo k předpokládanému splacení úvěru 
k zateplení čp. 136-140, a naopak v létě byl opět přijat nový „překlenovací“ úvěr pro předfinancování 
některých investičních a neinvestičních akcí roku 2019, někdy s očekávanou dotační podporou, který 
bude počátkem roku 2020 opět obratem splacen z očekávaných dotací v roce 2020 či z přebytku 
hospodaření předchozích let. Celkové úvěrové zatížení města se díku tomuto úvěru sice meziročně 
k 31. 12. 2019 opticky mírně snižuje, avšak jde jen o dočasnou záležitost, neboť po předpokládaném 
splacení bude úvěrová zátěž opět vyrovnaná na nulu.    
 
Pohledávky 
K nejvýznamnějším patřily pohledávky na nájemném za byty vč. služeb: dluh 1,6 mil. Kč (2018: 1.6 mil. 
Kč), na nájemném za nebytové prostory: dluh 307 tis. Kč (2018: 340 tis. Kč) a pohledávky za odpady 
263,6 tis. Kč (2018: 218,7 tis. Kč). 
 
Cenné papíry, podíly ve společnostech  
Město nevlastní žádné cenné papíry. Majetkový podíl má město v Sokolovské vodárenské s.r.o. (účetní 
hodnota 31,3 mil. Kč, 2,85 %) a ve firmě Služby města Březová, s.r.o. (200.000,00 Kč, 100 %).  
 
Investice  
Celkový investiční rozpočet činil 44,764 mil. Kč, skutečné čerpání bylo 37,974 mil. Kč. Jednotlivých 
sledovaných investic bylo v roce 2019 celkem 50, zde zmíníme jen ty finančně nejnáročnější (z hlediska 
roku 2019; některé akce mají finanční plnění ve více letech): 
 
     Rozpočet 2019  Čerpáno 2019    
Kaple na hřbitově   9.722,2 tis. Kč  9.665.3 tis. Kč 
Zateplení hasičské zbrojnice  6.800,0 tis. Kč  6.784,3 tis. Kč 
Tribuny FK Olympie   5.500,0 tis. Kč  5.336,7 tis. Kč 
Zateplení čp. 136-140   2.236,0 tis. Kč  2.186,7 tis. Kč 
Vysokozdvižná plošina   2.000,0 tis. Kč  1.910,8 tis. Kč 
Hřbitov – kolumbária atd.  1.870,6 tis. Kč  1.836,9 tis. Kč 
Rekonstrukce VO Drahotín  1.925,0 tis. Kč   1.371.9 tis. Kč 
Dopravní auto pro JSDH  1.400,0 tis. Kč   1.365,0 tis. Kč 
Odkup bývalého zámku K. Bříza  1.000,0 tis. Kč   1.000,0 tis. Kč 
Komunální malotraktor          940,0 tis. Kč      925,5 tis. Kč 
Studie ubytování čp. 123    780,0 tis. Kč     705,3 tis. Kč 
Adaptace interiérů MěÚ    705,0 tis. Kč    661,9 tis. Kč  
Přístřešky na popelnice       575,0 tis. Kč    566,7 tis. Kč 
 
Hospodářská činnost 
Město hospodářskou činnost neprovozuje.  
 
Přijaté dotace 
I v tomto roce město získalo několik významných investičních dotací. Z rozpočtu EU a MMR to byly 
dotace na volby do EP (45.878,- Kč), z MŽP ČR na revitalizaci veřejné zeleně (497 tis. Kč) z MV ČR na 
zajištění akceschopnosti jednotky SDH (150 tis. Kč) a věcné vybavení jednotky SDH (52 tis. Kč), z MŠMT 
pro ZŠ Březová (1,19 mil. Kč) a pro MŠ ul. Smetanova (484 tis. Kč), zateplení čp. 136-140 (4,98 mil. Kč), 
pořízení dopravního automobilu pro SDH (450 tis. Kč). Radnice dále obdržela „běžné“ provozní dotace 



ze státního rozpočtu na výkon státní správy. Z rozpočtu kraje se v tomto roce podařilo získat dotaci na 
opravu místních komunikací (228 tis. Kč), opravu malé tělocvičny (222 tis. Kč), provoz a údržbu 
běžeckých stop (16 tis. Kč), na podporu cestovního ruchu (45 tis. Kč), na kulturu (30 tis. Kč), na 
propagační materiál (20 tis. Kč) a na adaptační pobyty pro žáky ZŠ (49 tis. Kč). 
 
 
 
Poskytnuté dary a dotace  
Město nadále formu dotace nebo finančního daru podporovalo nejrůznější zejména místně činné 
sportovní kluby, zájmové spolky a další veřejně prospěšné neziskové subjekty. Dále byly v roce 2019 
dle jednotlivých usnesení RM poskytnuty příspěvky fyzickým osobám na částečnou úhradu nákladů 
pohřbu rodinného příslušníka (celkem 71 tis. Kč), na nově narozené děti (celkem 19 tis. Kč), dle 
dlouhodobě platných pravidel pak seniorům na čipové karty MHD (celkem 11,1 tis. Kč), vstupné do 
bazénu v Sokolově (4,98 tis. Kč), či na obědy v ŠJ Březová (celkem 77,232 tis. Kč). Nejvyšší podpora  
z rozpočtu města směřovala TJ Olympie Březová na vybavení a činnost – 259,4 tis. Kč, FK Olympie 
Březová na činnost, vybavení a účast v divizní soutěži – 785 tis. Kč, na pokračování účasti družstva Mužů 
A v divizní soutěži – 365 tis. Kč, AMK Březová na soutěž ME a PČM – 30 tis. Kč, Trial Teamu Březová na 
organizaci M ČR a MS v trialu – 80 tis. Kč. Rovněž byla hrazena dotace na činnost městské policie 
Sokolov na Březové (170 tis. Kč).  
 

Kulturní a společenský život 

Kulturní akce, Kulturní dům a MFC Březová 
Rok 2019 byl, co se týká kulturních akcí, velmi zdařilý. Na většině akcí se organizačně podílel tým 
pracovníků kulturního domu a MFC Březová, dále také ostatní zaměstnanci městského úřadu a řada 
dobrovolníků (z bývalé kulturní komise apod.).  
Jednou z hlavních kulturních akcí celého roku byl Ples města (25. 1.), kde byl hlavním hostem zpěvák 
Petr Kotvald. Dále vystoupila také skupina Kroky Michala Davida. Již tradičně celým večerem provázela 
taneční kapela Koala Band a nově také známý moderátor Vladimír Keblúšek. Dalšími navštěvovanými 
tradičními akcemi v prvních měsících roku jsou Rybářský ples (22. 2.), dále, ve spolupráci se ZŠ 
pořádané, oslavy Masopustu (5. 3.) a 14. ročník Setkání harmonikářů a heligonkářů (23. 3.). V rámci 
Masopustu Březovou navštívil zpěvák Marcel Zmožek a při Setkání harmonikářů pro přítomné 
vystoupili manželé Pospíšilovi známí mj. i z TV Šlágr. Během prvních tří měsíců se dále v prostorách 
kulturního domu uskutečnily tyto akce: divadelní představení ochotnického souboru z Ostrova „Klíče 
na neděli“ (29. 1.), posezení s aktivními občany Březové (6. 2.), vyhodnocení dětských sportovců za rok 
2018 (13. 2.), předávání medailí organizované Policií ČR (15. 2.), cestovatelská přednáška s Pavlem 
Suchým „S jawou kolem světa II.“ (9. 3.) a řada dalších divadel pro MŠ či různorodých akcí městské 
knihovny. V dubnu se v loutkovém sále KD uskutečnilo oceňování učitelů Karlovarského kraje (9. 4.)  
a také divadelní představení pražské Fanny agentury s názvem „Tchýně na zabití“ (16. 4.), v němž se 
vyprodanému kinosálu představili herci Dana Homolová, Martin Kraus, Lucie Zedníčková a Anna 
Kulovaná. Dne 30. dubna proběhla každoroční velká akce Stavění máje a pálení čarodějnic. Večer 
zpříjemnil svým hraním nejen místní Březováček, ale v areálu na „Výsluní“ také Martin Čarný Band. 
V květnu se v prostorách kulturního domu a MFC uskutečnily např. kino promítání pro ženy  
u příležitosti Dne matek (13. 5.), besídka MŠ II. ke Dni matek (14. 5.), nebo Hudební festival Březová, 
nástupce festivalu dechových hudeb (11. 5.). V úterý 7. května navštívili Březovou v nové zábavné talk-
show známý český šéfkuchař Zdeněk Pohlreich a zpěvák a moderátor Petr Vondráček. Poslední 
květnový den patřil v Březové tradičnímu Kácení májky (31. 5.). První červnovou neděli proběhly velké 
oslavy Dne dětí (2. 6.). Ty se nesly v pohádkovém duchu. Akce se opět uskutečnila ve 
venkovních prostorách kulturního domu a MFC, na okolní pěší zóně a školním hřišti, a navštívilo ji 
několik stovek dětí nejen z Březové, ale z celého regionu. Dni dětí v Březové předcházela tradiční Kácení 
májek a Dny dětí v okolních integrovaných obcích. Sobota 8. 6. patřila nové kulturní akci, která zdárně 



snoubí dobré jídlo a dobrou muziku. Jde o tzv. Hot Rock festival – Burger and Barbeque. Akce se 
odehrála v amfiteátru kulturního domu a přilákala stovky diváků. V červnu se dále konaly tradiční akce 
country-folk festivalu Rudolecký kotlík (15. 6.), divadelní představení dětského ochotnického souboru 
Lupínek (9. 6.), pasování školáků MŠ I. (19. 6.) a hudební koncert ZUŠ Sokolov (18. 6.). V červnu se 
v kinosále uskutečnilo také oceňování dárců krve pod záštitou Karlovarského kraje. Každoročně se 
v prostorách KD a MFC odehrávají také akce ZŠ ke konci školního roku - poslední zvonění deváťáků  
(26. 6.) a závěr školního roku v amfiteátru (27. 6.). V červenci (20. 7.) se uskutečnila tradiční akce 
„Kamenické letní slavnosti - Pouť ke kapli sv. Máří Magdalény“, kde mimo jiné vystoupil dechový 
orchestr Březováček a skupina „How-wada“. Ve dnech 17. a 18. srpna se v Březové konalo Mistrovství 
Evropy v Trialu, v jehož rámci byl připraven na sobotu 17. srpna také kulturní program s ohňostrojem. 
Jako hudební hosté vystoupily v amfiteátru kulturního domu skupiny Liberate a AC/DC Czech revival. 
12. ročník Březovské metalové noci proběhl v areálu Výsluní v sobotu 31. 8.  
Dne 2. září se ve venkovním amfiteátru kulturního domu uskutečnilo tradiční zahájení školního roku. 
V sobotu 14. 9. se uskutečnil také 1. ročník hudebního festivalu Březovák Fest. Kulturní komise 
uspořádala v podzimních měsících tradičně dva zájezdy, a to konkrétně poznávací zájezd pro veřejnost 
do Mělníka a do pevnosti Terezín (6. 10.) a dále do Prahy na muzikál „Čarodějka“ (9. 6.). Zájezdy pro 
děti do zábavných parků se letos nekonaly. V úterý 1. 10. proběhla v kulturním domě kulturní akce  
u příležitosti oslav mezinárodního dne seniorů, kdy pro přítomné v kinosále vystoupila  
se staropražskými písničkami skupina Čupr baby. Po kulturním programu bylo připraveno pro 
návštěvníky menší pohoštění. Ve čtvrtek 10. 10. se v kinosále uskutečnilo další divadelní představení 
pro veřejnost, tentokrát komedie s názvem „Vysoká hra“ od divadelní společnosti Pavla Trávníčka. 
Sobota 19. 10. patřila hudbě, v kinosále kulturního domu proběhl další ročník dětské pěvecké  
a hudební soutěže Březovský lístek. Absolutní vítězkou se stala chebská zpěvačka Kristina Kůtková.  
V listopadu dominovala v celém městě jedna hlavní kulturní událost, a tou byl 19. ročníku festivalu 
kriminálních filmů a prevence kriminality KRIMIFEST BŘEZOVÁ 2019 (6. – 10. 11.). Za dobu pěti dnů 
navštívilo dle odhadu pořadatelů různorodé akce a doprovodné programy přes 1200 návštěvníků.  
Město Březová nabídlo v rámci festivalu nejen řadu filmových promítání, ale také bohatý doprovodný 
program, na kterém převážně spolupracovalo s Policií ČR. Záštitu nad 19. ročníkem festivalu udělil 
policejní prezident p. Jan Švejdar. Slavnostním zahájením celého festivalu byl benefiční koncert Hudby 
Hradní stráže a Policie ČR, během kterého v kinosále spolu s oblíbeným hudebním tělesem vystoupili 
také dva sólisté, Tomáš Savka a Ivanna Brožová. V rámci koncertu, který moderoval Petr Čimpera, 
předal starosta města p. Miroslav Bouda zástupkyni Nadace policistů a hasičů p. Mgr. Haně 
Procházkové symbolický šek s finančním darem. Celkem se na vstupném a na dobrovolných příspěvcích 
podařilo vybrat pěknou sumu přesahující 17.000 Kč. Tuto částku město Březová navýšilo na 20.000 Kč. 
Pořadatelé z kulturního domu pro letošní ročník připravily hned dvě novinky, tou první byla spolupráce 
s Kriminalistickým ústavem PČR, který připravil zajímavou antropologickou výstavu „Sběratelé kostí“  
a druhou novinkou byl koncert filmové hudby, jenž celý festival zakončil. Ten nabídnul přítomným 
divákům nejen zážitek hudební (od vystupujících sborů a orchestru ze ZUŠ Horní Slavkov, Loket  
a Kraslice), ale díky promítaným videosekvencím z konkrétních filmů i zážitek vizuální. Důležitou 
součástí festivalu byly také programy pro základní a střední školy z regionu. Během dvou nabitých dní 
(od čtvrtka do pátku) navštívilo antropologickou výstavu, kino promítání, výstavu policejních vozů, 
dynamické ukázky policejní práce a preventivní přednášky na 500 dětí. Nabídku navštívit festival 
využilo z desítek oslovených škol z regionu celkem šest, konkrétně domácí Základní škola Březová, 
Základní škola v Královském Poříčí, Vyšší policejní škola a Střední policejní škola Ministerstva vnitra, 
Střední škola veřejnoprávní Karlovy Vary - TRIVIS, Soukromá obchodní akademie Sokolov a Střední 
škola živnostenská Sokolov. Vrcholem celého festivalu byla návštěva jednoho z nejznámějších českých 
herců Ondřeje Vetchého. Besedu s ním, zaměřenou zejména na téma krimi filmu „Příběh kmotra“, 
navštívilo v pátek 8. listopadu ve vyprodaném kinosále přes 200 diváků.  
Předvánoční posezení s dechovkou Březováček a skupinou RK Music se uskutečnilo v sobotu 30. 11. 
v malém sále kulturního domu. Na neděli 1. 12. připadla první adventní neděle a s ní tradiční akce  
na kamenické kapli sv. Máří Magdalény. Střídavě vystoupil pěvecký sbor Cubitus a dechový orchestr 
Březováček. Adventnímu věnci požehnal loketský farář p. Majkov. Na čtvrtek 5. 12. připadla tradiční 



Mikulášská nadílka, která se konala na náměstí a v areálu „Výsluní“.  Hlavní kulturní prosincovou akcí 
byl vánoční koncert dne 10. 12. s českým zpěvákem a finalistou soutěže Superstar Martinem ŠAFA 
Šafaříkem. Spolu s ním v kinosále kulturního domu vystoupil také pěvecký sbor Prvního českého 
gymnázia v Karlových Varech. Již každoroční prosincovou akcí se stal zájezd na adventní trhy pořádaný 
kulturní komisí. V roce 2019 se jelo navštívit německé Lipsko (14. 12.). V neděli 15. prosince zahrál ve 
zdejším kinosále místní dětský divadelní soubor Lupínek pro veřejnost pohádku „Kominické štěstí aneb 
Jak sazička Stázička štěstí hledala… tentokrát i mezi tučňáky“. V úterý 17. 12. své vánoční posezení  
s muzikou uspořádala v loutkovém sále kulturního domu i ZUŠ Sokolov, pobočka Březová. Nechyběly 
ani vánoční besídky pořádané oběma březovskými mateřskými školami. Tradičním a zároveň 
pomyslným završením kulturního roku v Březové bylo setkání občanů u vánočního stromu před 
březovskou radnicí 24. 12. Zde si návštěvníci mohli poslechnout vánoční koledy od klávesisty Petra 
Majera a vychutnat si atmosféru u svařeného vína či medoviny. 
 
Kino Admira 
Ze statistického pohledu digitální kino Admira navštívilo během 135 promítnutých filmů za celý rok 
celkem 3.115 diváků, což tvoří průměr 23,07 diváka na jeden film. Oproti loňskému roku je zde nárůst 
o celkem 349 diváků. Ve statistice je započítané i nové letní kino, které mělo svůj pilotní provoz během 
července a srpna v amfiteátru Kulturního domu a navštívilo jej 397 diváků. 
 
Partnerství Březová – Pausa  
Partnerská spolupráce s městem Pausa nadále probíhala jednak na poli sportovním (již tradiční 
bowlingový turnaj na Březové a kuželkový turnaj v Pause), tak kulturním (sportovní ples). 9. února se 
zástupci Březové zúčastnili tamního slavnostního aktu – vyhodnocení činnosti oddílu zápasu řecko-
římského. Naši Březovou zastupoval místostarosta p. Bělíček Jaroslav s několika březovskými občany. 
Je třeba dodat, že stávající dlouholetý starosta již nebude v dalším volebním období kandidovat, a tak 
budeme plni očekávání, kde se ujme vedení tamní radnice. 
 
Dechový soubor Březováček  
Na domácí půdě byl Březováček opět pravidelně aktivním účinkujícím např. při Stavění a Kácení máje, 
zahrál při Pouti ke kapli sv. Máří Magdalény, na Masopustu, v rámci adventu na Kamenici či na náměstí 
v rámci Štědrého dne. Soubor rovněž s městem spolupořádal Hudební festival Březová (nástupce 
Festivalu dechových hudeb), na kterém samozřejmě také účinkoval. 
 
SPOZ 
SPOZ pokračoval v tradici vítání nových občánků. 
 
Kultura v integrovaných obcích  
Z aktivit v našich přidružených vsích stojí především za zmínku pravidelný kulturně-společenský život 
organizovaný aktivisty z Rudolce, kteří zde opět uspořádali celou řadu aktivit jak pro místní obyvatele 
(Stavění a Kácení máje, Den dětí, různé kulinářské soutěže apod.), tak také tradiční a velice úspěšnou 
nadregionální akci pro širokou veřejnost Rudolecký kotlík. Činorodými aktivisty byli rovněž kameničtí 
občané. 
 
Setkání Březových  
Dne 26. července se tak jako každý rok vydala výprava březovských sportovců – fotbalistů a volejbalistů 
– do Březové (Úmonín), aby zde reprezentovala naše město v rámci 27. ročníku Setkání měst a obcí se 
společným názvem Březová. Celou výpravu tentokrát vedli místostarosta p. Bělíček Jaroslav a člen rady 
města Mgr. Michal Bedeč. Ti se v rámci programu zúčastnili aktivit konaných pro představitele 
samospráv. Hlavní program se nesl v duchu přátelství a zdravého sportovního zápolení. Tradiční 
hasičské, fotbalové a volejbalové disciplíny byly tentokrát obohaceny o šipkařský a nohejbalový turnaj. 



Naši zástupci letos obhajovali velmi dobré výsledky z minulého roku. Fotbalisté po úporné snaze 
dokázali své loňské prvenství obhájit, naši hasiči zastoupeni dorosteneckou omladinou skončili na 
pěkném druhém místě, kdy je od vítězství dělil jen minimální rozdíl (soutěžilo se v klasickém požárním 
útoku vodou na terč a ve štafetě). Co se týče volejbalu, je nutno přiznat, že pryč jsou časy, kdy naši 
v této disciplíně hráli prim. Tentokrát skončili na 4. místě. V nové nohejbalové disciplíně se naši 
reprezentanti umístili na třetím místě a šipkařská parta na pátém. Zásadní informací pak je, že se příští 
setkání v roce 2020 uskuteční u nás, koneckonců naše Březová patří k zakladatelům této tradice. 
Dětské divadlo Lupínek 
Dne 19. ledna 2019 uplynulo 24 let od založení Dětského divadelního souboru Lupínek na Březové. Rok 
2019 se nesl v nacvičení autorské pohádky „Kominické štěstí aneb Jak Sazička Stázička štěstí hledala“ 
a následně v rozšíření této verze „Kominické štěstí aneb Jak Sazička Stázička štěstí hledala … tentokrát 
i mezi tučňáky“. Tuto autorskou pohádku pro Divadlo Lupínek sepsala paní učitelka Olga Langerová, 
režie a nacvičení se ujal Tomáš Večerka, vedoucí souboru. Rekvizity, kostýmy a líčení herců měla na 
starosti Veronika Pazderová, asistentka souboru. Pohádka se hrála několikrát na Březové, jak pro 
veřejnost, tak pro mateřské a základní školy, dále v okolních městech jako Kraslice, Královské Poříčí na 
statku Bernard, dále také na Rolavě v rámci akce ke Dni rodin. V pohádce se vystřídalo plno zajímavých 
postav od chlapce, Meluzíny, přes vítr, kominíčka, kuchtíky, čerty až po tučňáky z dalekého zimního 
severu. Vystupovaly děti (členové souboru) z mateřských škol i ze základní školy. Pohádka měla veliký 
úspěch. Jsme rádi, že stále platí, že „divadlo bylo, je i bude vždy velkou péčí o čistotu a bohatost 
rodného jazyka“ a že děti tato smysluplná činnost naplňuje a baví. 
 
Městská knihovna  
Rok 2019 byl v knihovně bohatý na množství besed, setkání se zajímavými lidmi a každoročně 
pořádaných tradičních akcí. 
V únoru byly nabídnuty návštěvníkům dvě setkání se zajímavými lidmi. Jedno s paní Radmilou 
Karafiátovou na téma Vliv psychiky na zdraví člověka a při tom druhém paní Bc. Vlaďka Karbanová řekla 
mnoho důležitých a zajímavých informací, které se týkají První pomoci. V březnu se konalo velmi 
poutavé odpoledne pro ženy, které se neslo v duchu módy, povídat o ní přijela z Prahy stylistka  
a vizážistka paní Dana Beranová. Pro ženy bylo taktéž připraveno Velikonoční vyrábění z netradičních 
materiálů. Další pořad, který každoročně knihovna věnuje ženám, je i promítaní v rámci Dne matek, 
v letošním roce se jednalo o film Zrodila se hvězda. Další zajímavá beseda na téma Dokonalý make-up 
byla na podzim, a to opět s vizážistkou paní Danou Beranovou. V předvánočním čase k nám také zavítali 
se svým pořadem Krása mluveného slova Nela Boudová, Otomar Brancuzský, Sofie Filipi a Robert 
Neubert.  A ani v roce 2019 nemohlo chybět tradiční Vánoční vyrábění s Vendy a Martou, tentokrát 
jsme byli svědky zrození nádherných vánočních skřítků. 
Velkou nabídku besed a zajímavých setkání v městské knihovně využily i mateřské školy. V únoru jsme 
se s dětmi z mateřské školy např. setkali při hledání Zvířátek v pohádce nebo v září na pořadu Adolfa 
Dudka Malované pohádky. I pro základní školu byla připravena široká nabídka besed a workshopů.  
Prvňáčky jsme pozvali na Písmenka do knihovny, na Malované pohádky s A. Dudkem, třeťáky na 
povídání o knihovně a večerníčcích, na Čarodějnické vyprávění, druháčky na setkání s paní 
spisovatelkou Michaelou Fišarovou a na básníka Radka Malého, šesťáky na besedu s ilustrátorkou Lucií 
Lomovou, osmáky a deváťáky na zajímavé spojení literatury a parkouru tedy spisovatelku Petru 
Martiškovou a parkouristu Tomáše Vyšohlída, žáky osmé třídy na komiksový workshop s Danielem 
Vydrou. A celým rokem jsme se spolu se žáky čtvrtých tříd prokousávali nelehkými Starými pověstmi 
českými. Tradiční netradiční podporu čtenářství jsme letos s paní Radanou Sedláčkovou, majitelkou 
nakladatelství Thovt, která připravuje pro děti zajímavé hry a povídání o knížkách, nachystali pro žáky 
prvních, druhých, sedmých, osmých a devátých ročníků. 
Akcí, která se v knihovně každým rokem opakuje, je nocování s panem Andersenem. I letos byla opět 
noc připravena pro žáky třetích tříd naší základní školy. Spolu s kolektivem dobrovolníků nocovalo 
v prostorách kulturního domu 35 dětí.  Úzká spolupráce základní školy a městské knihovny se promítá 
i do akce Deváťáci čtou prvňáčkům, tentokrát dramatizace knihy „Prdlé pohádky“ přinesla spoustu 



legrace a moc se všem líbila. Jako každý rok, tak i v roce 2019 proběhlo také Královské pasování 
prvňáčků na čtenáře. A nesmíme zapomenout ani na čtenářskou soutěž pro čtvrté a páté ročníky 
Nekoktám, čtu!. 
Knihovna se také spolu s výtvarníky z mateřské a základní školy zúčastnila krajské výtvarné soutěže 
„Lesy kolem nás“, kde jsme i letos měli vítěze v několika kategoriích. Jako každoročně, tak i letos byly 
v prostorách knihovny nainstalovány krásné výstavy prací dětí jak z mateřské nebo základní školy, tak  
i ze Základní umělecké školy Sokolov, pobočka Březová. Vánoční výzdobu knihovny podtrhla výstava 
vánočních svítících domků paní Šůsové. 
Prostory Městské knihovny Březová přilákaly v roce 2019 nové čtenáře a návštěvníky.  V tomto roce 
měla knihovna zaregistrováno 389 čtenářů, z toho 109 čtenářů ve věku do 15 let. V průběhu roku 2019 
navštívilo knihovnu necelých 11 tisíc lidí. Ti si vypůjčili přes 28 000 titulů. V roce 2019 přibylo do 
knihovního fondu 1231 nových titulů knih a audioknih. A rozšířili jsme také nabídku stolních her. 
 

Sport 

TJ Olympie Březová 
V roce 2019 se celkem 101 členů TJ Olympie Březová věnovalo svému sportu v oddílech zápasu, 
kondičního cvičení, badmintonu, tenisu, futsalu, volejbalu a sportovní gymnastiky.  
Oddíl tenisu zahájil svou činnost v 2. polovině měsíce dubna 2019. K dispozici byly dva kurty  
a tréninková stěna. Kurty byly každodenně využívány členy tenisového oddílu, veřejností a tenisovou 
školičkou v počtu 10 dětí. Kvalitu tenisové plochy a čistotu tenisového areálu zajišťoval Jan Krása, 
kterému vypomáhal Luboš Hrubý. 
Aktivní členové, reprezentující tenisový klub Březová, zahájili sezónu Davis Cupem Karlovarského kraje. 
Tenisový klub přihlásil do soutěže 3 oddíly: Březová A (Petr Šíma, Miroslav Šíma, Tomáš Makovický  
a Lada Friedrichová), Březová B (Luboš Hrubý, Petr Shiebert, Jan Krása a Jiří Rudovský) hrající 1. ligu  
a Březová C (Roman Heřman, Karel Kopal a Petr Čučman) hrající 2. ligu. Březová A a Březová B se 
umístily v 1. lize na 3.-5. místě se 7 body. Bohužel Březová C se umístila ve 2. lize poslední na 
sestupovém 6. místě. 
V letních měsících byl zahájen 11. ročník Masters Cup (série 5 turnajů v Karlovarském kraji). Daného 
turnaje se zúčastnili Petr Šíma (umístil se na 13 místě s 26 body), Tomáš Makovický (umístil se na  
9. místě s 34 body) a Jan Krása (umístil se na 21. místě se 17 body). Turnaje se zúčastnilo 51 hráčů. 
Zimní tenisová liga 2019/2020 probíhala v přetlakové hale Sokolov.  Byla rozdělena na dvě samostatné 
soutěže, a to ligu mužů (celkem 9 týmů) a ligu smíšených týmů (celkem 6 týmů). Naši tenisté se 
zúčastňovali obou soutěží.  
Futsalový oddíl FC Rudolec byl úspěšným účastníkem futsalové ligy a organizátorem i jiných 
sportovních soutěží v obci, například již 6. ročníku turnaje ve stolním tenisu. V lednu proběhl 14. ročník 
Novoročního turnaje ve futsalu. Za účasti 8 družstev skončilo to naše na 4. místě. V březnu začala 
závěrečná část sezóny, která trvala do poloviny června. Na jejím konci nám patřila 4. příčka. Náš hráč 
Martin Utíkal se stal s 28 góly druhým nejlepším střelcem sezóny 2018/19.   
Oddíl zápasu oslavil v roce 2019 35. výročí od svého založení. Jeho činnost byla zaměřena na nábor 
nových členů, což se bohužel moc nedařilo (všichni nově příchozí ukončili svou činnost pro náročnost 
tohoto sportu). I přesto oddíl zápasu dosáhl v letošním roce velmi pěkných výsledků v rámci ČR. 
V září jsme uspořádali také Velkou cenu Březové. Vybojovali jsme 2. místo na MČR mužů v zápase ř.ř. 
a 3. místo také na MČR ve v.s., jmenovitě Michael Kastl st. Dále pak žáci bodovali na největším turnaji 
mládeže Grand Prix Lidice 2019, kde M. Kastl skončil na 2. místě a L. Eckert na 3. místě. Na druhém 
největším turnaji mládeže v ČR, Grand Prix Prague Czech Wrestling pak L. Eckert skončil na 2. místě. 
K tomu jsme přidali několik prvenství v oblastní soutěži družstev a jednotlivců. 
Za zmínku stojí i Vánočním turnaji v Chomutově, kde naše 5-ti členná výprava vybojovala 3x 1. místo, 
jedno 2. a 3. místo. Zasloužili se o to M. Lýsek, M. Kastl, L. Eckert a A. Pivarči. 
Oddíl volejbalu se pravidelně scházel každé úterý na dvě hodiny v počtu 12 až 14 hráčů. Po 30 letech 
činnosti hráčský kádr zestárnul, a tak se už hráči neúčastnili turnajů pořádaných jinými oddíly. Dvacet 



devět let jsme pořádali vánoční turnaj ve volejbalu. V roce 2019 se však turnaj nekonal pro nezájem 
hráčů, ale i úbytek volejbalových družstev v okrese hrajících volejbal rekreačně. Každoročně se hráči 
loučí se starým rokem v Bowlingcentru na Březové. 
Rok 2019 byl pro oddíl sportovní gymnastiky 38. závodní sezónou. I v tomto roce tvořily stěžejní 
program soutěže pořádané Českou asociací Sportu pro všechny, Českou gymnastickou federací  
a Asociací školních sportovních klubů. Závody odstartovaly okresní a krajské kolo soutěže škol. Protože 
se nám dařilo gymnastiku propagovat, čemuž vděčíme i velmi dobrému zázemí v hale MFC Březová, 
účastnilo se školních soutěží stále více dětí, dokonce i chlapců. Naše družstvo mladších žákyň v obou 
kolech zvítězilo. Starší žákyně skončily v okresním kole třetí, což nás ovšem nemusí příliš mrzet, protože 
i družstva na 1. a 2.místě (Gymnázium Sokolov, ZŠ Kynšperk) tvořily většinou naše gymnastky. Srovnání 
s výkonnostní gymnastikou nám umožňovaly mezinárodní soutěže Karlovarská číše a Chebská brala, 
jichž jsme se i letos zúčastnily. Mladším žákyním chyběla větší technická náročnost sestav a starší si 
odnesly zkušenost v podobě častých pádů. O to radostnější byla bronzová medaile v kategorii žen, 
kterou vybojovala Natálie Zadražilová. Nejdůležitější však pro nás byla jarní krajská soutěž ČA SPV 
pořádaná na Březové, protože její úspěšná umístění znamenají postup do mistrovství ČR. Holky 
zabojovaly skvěle a dvanáct z nich se do Třeboně opravdu podívalo. Jejich šikovnost nás vedla 
k mírnému optimismu, ale nakonec se většina z nich umístila uprostřed startovního pole. Velmi dobré 
bylo 13. místo Marušky Wagnerové, které v republikové konkurenci stojí za povšimnutí. Pohodovým 
závodem na konci roku byla Mikulášská soutěž, ale i zde se tvrdě bojovalo o medaile. Ve všech 
kategoriích jsme v krajské konkurenci nějaké získaly (Bára Goralková, Soňa Piklová, Nela Souralová, 
Lucie Zadražilová, Natálie Vlčková, Tereza Čtvrtečková, Marie Wagnerová).  
Pro zpestření gymnastické práce jsme si v červnu zaskákaly na air tracku a úspěšný rok jsme zakončily 
stejně úspěšným válením koulí v Bowlingovém centru. Velké poděkování patří pracovníkům 
Městského úřadu, MFC Březová, ZŠ a rodičům za pomoc při dopravě na soutěže, jejich zabezpečení a 
vytváření příjemného prostředí pro práci. 
 
FK Olympie Březová 
V soutěžním ročníku 2019/2020 vstoupil klub do soutěže s pěti týmy - Muži A, Muži B, Dorost, Starší 
žáci, Starší přípravka. Tento ročník byl ve své druhé polovině poznamenám pandemii Covid-19 a byl  
v polovině soutěže přerušen, kdy zbytek utkání se již neodehrálo. I přesto naše týmy podali v odehrané 
části velice dobré výsledky a reprezentovali město Březová. Po konci sezóny byla umístění týmů 
takováto: 
 
Muži A - divize B - odehráno 16 zápasů – 6. místo 
Muži B - 1.A třída - odehráno 13 zápasů – 13. místo 
Dorost - Krajská soutěž dorostu - 9 zápasů – 7. místo 
Starší žáci - okresní soutěž - tým spojen s SK Citice - 12 zápasů – 1. místo 
Starší přípravka - okresní soutěž - 9 zápasů – 9. místo  
 
Rekreační minigolf  
V areálu venkovního amfiteátru KD a MFC pokračovalo od května do září v provozu minigolfové hřiště, 
které návštěvníkům nabízí 14 drah tzv. hobbygolfu. Návštěvnost hřiště však rok od roku i přes 
propagaci klesá. 
 
Benchpress 
Olympie Fitness Březová Klub i v roce 2019 pokračoval v aktivní činnosti. Nejlepší výsledky podával 
Karel Kopal. 
 
Komise sportu 



Komise sportu uspořádala pro veřejnost všechny tradiční sportovní akce, ke kterým patří mj. Novoroční 
či Podzimní výšlap, Cyklovýšlap do Chodové Plané a Podzimní cyklovýšlap, Turnaj ve stolním tenise  
O vánočního kapra, mnohé bowlingové turnaje a rovněž spolupracovala při pořádání řady akcí  
s místními sportovními kluby.  
 
 
 
Březovský prak  
Březovští prakisté zahájili další sezónu. I v tomto roce se zúčastnili seriálu dvanácti soutěží Mistrovství 
ČR i několika volných, nemistrovských soutěží. Letos se u nás pořádali dvě soutěže – velikonoční 
prakiáda (20. dubna v Rudolci) a 21. září opět v Rudolci, kde jsou vhodné jak venkovní, tak i vnitřní 
prostory. K dispozici již nebylo tradiční místo pro střelbu na Březové, a to malá tělocvična, kde již od 
nového roku pilně trénovali březovští karatisté. Stejně jako v předchozích letech byla u nás uspořádaná 
Velikonční prakiáda. Ani v letošním roce nenechal nikoho na pochybách březovský střelec Ladislav 
Truhlář a v celkovém umístění všech soutěží obsadil výborné 1. místo. Druhým nejlepším střelcem 
v roce 2019 byl Karel Berka, na 4. místě skončil Jan Hruška a na 5. místě Pavel Rozmuš.  
 
AMK – Klub biketrialu – Mistroství ČR 2019 
Dne 22. 6. se konala soutěž Mistrovství ČR v biketrialu, spojená s kvalifikací na ME. Do našeho města 
tak zavítali nejlepší jezdci z celé ČR a místní pořadatelé pro účastníky připravili náročné sekce, 
odpovídající požadavkům nejvyšší národní soutěže. 
 
Finálová soutěž ME v trialu 2019 
Březová hostila o víkendu 17. a 18. srpna velice prestižní sportovní akci, a sice finálovou soutěž seriálu 
ME v trialu. Město a okolí se proměnilo v jeden velký kemp. Na start dorazilo 120 závodníků včetně 
celé evropské špičky, neboť na tomto posledním podniku se vyhlašovali Mistři Evropy. Z českých 
reprezentantů se nejlépe umístili Martin Křoustek, Martin Matějíček, Jan Baloušek a Petra Budínová. 
Po soutěži následoval bohatý kulturní program, kdy v areálu venkovního amfiteátru KD a MFC zahrála 
revivalová kapela AC/DC a večer byl zakončen velkolepým ohňostrojem. 
 
Fitnesscentrum Březová 
Během roku pokračovalo v provozu také fitnesscentrum, konkrétně v prostorách internátu čp. 123.  
 
Cyklistický klub TEAM BIKE BŘEZOVÁ  
Rok 2019 byl z mnoha pohledů velmi zajímavý, i když těch nejvyšších příček bylo nejméně za posledních 
10 let, o to byly významnější. Ze 123 startů na 36 závodech se členové umístili 18x na stupních 
nejvyšších. Nejvýraznějších výsledků dosáhli: Pavel Kodl, Jiří Svoboda (družstvo dvojice) – 2. místo MČR 
v 24h MTB, 1. místo mistrovství SR v 24h MTB, 1. místo ČP v 24h MTB, Jiří Svoboda – 1. místo KPŽ  
v K. Varech na kratší trati, Dana Kopecká – 1. místo KPŽ v K. Varech na kratší trati a 2. místo MČR v 24h 
MTB. 
Z pohledu organizačního byl uspořádán Březovský bike, který byl zařazen do Chebského poháru  
a zejména do severočeského poháru Peruna. Pro mládežnické kategorie TBB do poháru Peruna přinesl 
novinku v podobě závodu štafet. To vše na start přilákalo přes 150 závodníků. Přípravka (žactvo) na 
jaře absolvovala opět soustředění v Itálii, přes zimu probíhala suchá příprava v tělocvičně a 2x bylo  
i soustředění na lyžích. 
 
Běžecké stopy 
Zimní běžkařská sezóna 2019/2020 se na běžeckých stopách Kamenice – Lobzy nevydařila, jak jsme si 
všichni představovali a to přesto, že se přípravě běžkařských stop věnovalo na podzim mimořádné úsilí.  



Podruhé v 15leté historii strojní údržby stop nebyl neupraven ani jeden kilometr stopy z důvodu 
nepřízně počasí. Stejně jako v roce 2014 bylo sněhu poskrovnu a když nějaký sníh napadl, vzápětí přišla 
obleva.  Paradoxem je to, že ještě nikdy v minulosti jsme neměli trasy v tak výborném stavu, a to díky 
enormnímu nasazení dobrovolníků a techniky a díky velmi vstřícnému přístupu vlastníků pozemků  
a nájemců honitby.  Celkem skupina dobrovolníků odpracovala asi 220 brigádnických hodin. 
 
Sportovní klub policie Sokolov UNITOP ČR z. s. – Březovský oddíl karate 
Rok 2019 byl pro oddíl karate jedním z nejvýznamnějších mezníků v jeho historii. Důvod byl prostý. 
Město Březová zajistilo a zrekonstruovalo pro nadějné sportovce nové prostory pro pravidelné 
tréninky, jelikož stávající prostory byly pro oddíl již nevyhovující z důvodu rozšíření členské základny. 
Dalším důvodem byl i technický a závodní rozvoj mladých karatistů, kteří potřebovali větší prostory pro 
trénování, aby se mohli důkladně připravovat na své závodní působení v závodní sezóně 2019, která 
byla naplněná k prasknutí velkým množstvím regionálních závodů, mezinárodních turnajů a seminářů.  
V lednu policejní prezident ocenil čestnými medailemi trenéry oddílu karate Daniela Krhuta a Vladimíra 
Vrabce, kteří dlouhodobě reprezentovali Policii ČR v karate. Dne 3.2. se konala Velká cena města 
Ostrova. Zde členové získali 27 medailí. 
Den 5. února 2019. Tento den se zapsal do paměti všech březovských karatistů. Za účasti pana starosty 
Miroslava Boudy a místostarosty Jaroslava Bělíčka, vedení České Asociace Okinawského karate  
a kobuda a samozřejmě za přítomnosti téměř všech členů Březovského oddílu karate a jejích rodičů 
bylo slavnostně otevřeno nové DOJO.  
V únoru se konalo vyhlášení nejlepších sportovců města Březová, kde měl oddíl karate 6 zástupců a byl 
uspořádán 2. ročník plesu karate. Během celého roku se členové oddílu účastnili soutěží v rámci ČR  
i evropských pohárů. V tomto roce byli trenéři oddílu karate oceněni v anketě Sportovec roku okresu 
Sokolov. 
V období od 20. 6. do 23. 6. 2019 probíhalo na Slovensku největší Mistrovství světa v historii WUKF 
(2300 závodníků ze 43 států a 83 registrovaných federací, 4062 startů). I zde měl své zastoupení 
Březovský oddíl karate. Celkem 13 závodníků zde svádělo své boje o titul mistra světa. Celkem se 
podařilo získat sedm medailových umístění a 1x titul mistra světa pro trenéra Daniela Krhuta. V říjnu 
proběhlo MS SKDUN v Karlových Varech, kdy Karel Benda vybojoval 2. místo a Radek Tirala místo páté 
v kategorii Kumite. V říjnu se 8 zástupců Březovského oddílu karate zúčastnilo ME v Dánsku, kde Daniel 
Krhut, Vladimír Vrabec a Radek Tirala získali titul mistr Evropy. Několik zástupců březovského oddílu se 
zúčastnilo tábora a následně i soustředění na Stříbrné. Tábor byl pořádán Českou Asociací 
Okinawského karate za pomoci Březovského oddílu karate. 
Rok 2019 byl opravdu náročným, ale na druhou stranu velice úspěšným. Zástupci oddílu karate vzorně 
reprezentovali nejen Českou republiku a Karlovarský kraj, ale především město Březová. 
 

Sbor dobrovolných hasičů 

Rok 2019 začal tradiční Výroční valnou hromadou dospělých členů SDH Březová, kde se řešila práce za 
předešlý rok a plány na rok nadcházející. Dále pokračoval účastí členů na požárních hlídkách plesů  
v kulturním domě. V tomto roce sbor pořádal tradiční stavění a kácení máje, členové sportovního 
mužstva se účastnili závodů a na Setkání Březových u Úmonína skončili v soutěži požárních družstev na 
2. místě. Jednotka se za tento rok účastnila 89 výjezdů všeho druhu - dopravní nehody, požáry, 
technické pomoci, aj. Byla také vidět užitečnost nové cisternové automobilové stříkačky, se kterou 
jsme se účastnili několika zásahů při požáru skládek, polí a lesů. V letošním roce byl také z dotačních 
fondů a za spoluúčasti města Březová zakoupen nový dopravní automobil VW Crafter. Konec roku se 
nesl v duchu požárních hlídek na různých kulturních akcích města. 
 
Mladí hasiči se v zimních měsících připravovali v tělocvičně zdejší školy na nadcházející sezónu. 
Vedoucí, Ondra Martínek, Tomáš Katzer a Lenka Marková se mezitím účastnili Krajského setkání 
vedoucích, Okresních odborných rad mládeže a Krajských odborných rad mládeže, kde se řešila 



nadcházející sezóna a práce s dětmi na kroužcích, a také volnočasové aktivity s dětmi. V tomto roce 
jsme se s dětmi zúčastnili okresního kola hry Plamen na Rotavě, kde z prvního místa postoupily na 
krajské kolo hry Plamen, které se konalo v Ostrově nad Ohří. V srpnu se konal letní tábor mladých 
hasičů v Mariánské u Jáchymova, který si všichni velice užili. Poté pokračoval seriál krajské ligy mladých 
hasičů, kde se našim nevedlo vůbec špatně a celkově skočili za celý rok na 3. místě. Dále probíhal kurz 
vedoucích mládeže, kde naši vedoucí museli obnovovat svou úroveň a um práce s dětmi. Do konce 
roku se ještě konaly závody v TFA v Oloví a na Rotavě, kde se i našim klukům dařilo a například Jaroslav 
Pudil mladší dokázal na Rotavě obsadit 3. místo.  
 

Zájmová a spolková činnost 

ZO ČZS Březová  
Pro stále nižší zájem byl místní svaz zahrádkářů zrušen. 
 
Babycentrum Slunečnice 
Babycentrum Slunečnice v roce 2019 pokračovalo ve své dosavadní činnosti. V programu centra byly 
dětské školičky – program pro školkové děti plný písniček, pohybových říkanek a cvičení. V pravidelném 
programu byla také angličtina pro nejmenší, pohybové hry v tělocvičně ZŠ a jóga pro dospělé. V červnu 
2019 svou činnost ukončila dlouholetá „výtvarná dílnička“ vedená Michaelou Kolářovou a její dcerou 
Míšou. Výtvarná dílnička byla mezi dětmi i maminkami velmi oblíbená. Babycentrum využívali také 
březováci i rodiny ze širšího okolí k pronájmu prostor pro dětské oslavy. Babycentrum pořádalo na jaře 
a na podzim Burzu dětského oblečení. Na jaře se konala premiérově také burza dámského oblečení. 
 
Pionýrská skupina Březová  
Počet členů PS Březová v tomto roce byl 62. Od letošního roku došlo ke sloučení Krajských organizací 
Pionýra Karlovarského a Plzeňského kraje. Nově byla PS Březová součástí Plzeňské krajské organizace 
Pionýra. 
Oddíly se scházely pravidelně každou středu (Š(Ž)ampioni) a čtvrtek (Broučci). Broučci se od září 
přejmenovali na Vlčata. Pokračoval i volnočasový klub VOČKaři, který byl otevřen veřejnosti.  
V letošním roce byly zorganizovány výpravy na Bystřinu a do Ústí nad Labem. Pořádaly se i sportovní 
akce, zejména oblíbený Lasergame. Rukodělky měly úspěch, zejména před vánocemi a velikonocemi. 
Pionýrská skupina se poprvé zúčastnila Pionýrského Sedmikvítku ve výtvarné činnosti a děti si odvezly 
první místo u dětí do 6-ti let (Michal Düringer), druhé místo u mladších dětí (Šarlota Košlerová) a třetí 
místo u starších (Andrea Ťoupalová). 
PS pořádala také tábor, téma letošního běhu bylo HARRY POTTER.  
Na táborové základně pokračovala obnova srubu. Již jsou hotové obvodové stěny, sklady a nově 
pokryta střecha.  
 
Místní skupina ČČK  
Místní skupina ČČK pokračovala v aktivní činnosti pod vedením Lucie Peroutkové. Nadále 
spolupracovala s radnicí především zajištěním zdravotnického dozoru při akcích pořádaných 
březovskou radnicí či základní školou.  
 
ZKO Březová  
Základní kynologická organizace Březová již v roce 2019 neprovozovala žádnou činnost. 
 
ČSCH 
Na začátku roku 2019 došlo k posílení ZO ČSCH Kostelní Bříza o členy ZO ČSCH Březová. Členové ZO 
ČSCH Březová přešli do ZO ČSCH Kostelní Bříza. Po přestupu členů dosáhla ZO ČSCH Kostelní Bříza na 
15 dospělých členů a 2 mladé chovatele. Na rozšiřující schůzi byly provedeny volby, byl zvolen 5-ti 



členný výbor. Do čela byl zvolen nový předseda přítel Jiří Doboš místo Herberta Zense. Nový výbor 
fungoval ve složení Doboš J. – předseda a registrátor, Hán J. - místopředseda, Ing. Kroft M. – člen 
výboru, Sedláčková M. - pokladník, Zens H. – hospodář. V červenci byla uspořádaná Krajská výstava 
mladých králíků a byla doplněna o místní soutěžní výstavu drůbeže a holubů. Druhá výstava se konala 
v říjnu a byla to rovněž Krajská soutěžní výstava králíků, spočívající v soutěži mezi organizacemi, rovněž 
doplněna o místní soutěžní výstavu drůbeže a holubů.  Členové vystavovali na výstavách v kraji, 
v republice, na výstavách v Německu a na evropských výstavách v různých státech Evropy. Velice dobře 
reprezentovali jak město Březová, tak Karlovarský kraj tím, že získávali na těchto výstavách různá 
ocenění v podobě Čestných cen, pohárů, šampionů. Nejúspěšnější vystavovatel byl v loňském roce  
Ing. Kroft, který na celostátní výstavě Chovatel 2019 v Lysé nad Labem získal za svého holuba plemene 
Staroholandský kapucín titul Šampión ČR.  

 
Průmysl, zemědělství, doprava 

Průmysl 
Ve správním území Březové je největším průmyslovým podnikem Elektrárna Tisová, významným 
podnikem je též FCC (bývalá A.S.A), provozující skládku v Tisové, která je zdrojem několikamilionových 
příjmů rozpočtu města.  
Zemědělství  
V katastrálních územích patřících k Březové nadále hospodaří v lesích státní podnik Lesy ČR a působí 
zde několik soukromých zemědělců (farma v Rudolci, zemědělci v Lobzech, K. Bříze aj.). 
Doprava 
Obce zapojené do systému MHD Sokolov v tomto roce společně přistoupily ke změně dopravce a nově 
bude tuto službu zajištovat firma Ligneta, s.r.o. Rozsah služeb MHD zůstane zachován, nová firma 
slibuje modernější zázemí autobusů. Dotace na MHD z městského rozpočtu se však opět výrazně zvýší.   
 

Pošta a spoje 

Ve městě sídlila v budově radnice pobočka České pošty s plným provozem v pracovních dnech.  
V zastavěném území byl dostupný telefonní signál všech tří největších mobilních operátorů (O2,  
T-mobile, Vodafone). Možnost přístupu k internetu měli občané prostřednictvím pevné telefonní linky, 
přímo v Březové a v některých integrovaných částech bylo k dispozici i bezdrátové připojení Wi-Fi 
některých operátorů. Přístup k internetu byl veřejnosti umožněn též v prostorách Kulturního domu  
a MFC Březová a v městské knihovně. 
 

Bezpečnost 

Služba Městské policie Sokolov  
Výkon služby městské policie zajištoval na základě veřejnoprávní smlouvy s MP Sokolov strážník  
p. Jaroslav Šlais. Vedení radnice se scházelo se zástupci bezpečnostních složek na pravidelných 
měsíčních poradách, na kterých projednávalo aktuální problematiku a informovalo  
mj. o připravovaných společenských akcích apod. 

 
Výstavba 

Bytová výstavba 
Nová bytová výstavba nebyla v tomto roce radnicí realizována.   
Výstavba RD 
V roce 2019 pokračovala v režii soukromých stavebníků stavba rodinných domů na Výsluní, kde bude 
po dokončení k dispozici celkem 18 stavebních parcel. 



Ostatní výstavba  
V prostorách městského hřbitova byla dokončena výstavba kaple a zahájena další etapa výstavby 
kolumbárií. Bylo provedeno zateplení části náměstí čp. 131-135 a požární zbrojnice. Vznikla nová 
parkoviště v ul. Hlavní na pozemku p.č. 516, v ul. Smetanova u st. p.č. 282 – 286 a v ul. Okružní  
u st. p.č. 229 – 230. 

Školství 

Základní škola  
Ve školním roce 2018/2019 byl ředitelem školy Mgr. Jiří Daneš, zástupcem ředitele školy Mgr. Jana 
Novotná. Ve škole pracovalo celkem 40 zaměstnanců, z toho bylo 31 pedagogických pracovníků  
a 9 provozních zaměstnanců. Školu navštěvovalo 261 žáků, z toho v osmi třídách 1. stupně 159 žáků  
a v pěti třídách 2. stupně 102 žáků, 7 žáků plnilo povinnou školní docházku podle § 38, odst. 1. 
Do 1. třídy byli v tomto roce přijati 32 žáci, čtyřem dětem byl povolen odklad školní docházky. Povinnou 
školní docházku ukončilo celkem 12 žáků a všichni byli přijati do středních škol nebo do středních 
odborných učilišť. Tři žákyně z 5. ročníku byly přijaty na osmileté gymnázium, 2 žáci a 1 žákyně  
ze 7. ročníku pak na šestileté gymnázium. 
Školní družinu tvořila 3 oddělení s 96 žáky. Vychovatelky připravovaly pro děti zajímavý program, 
využívaly pro něj velmi dobře zařízené prostory tří tříd ŠD, hřiště, multifunkční centrum, okolí školy.  
Děti zhlédly divadelní představení Divadla z bedny, vyzkoušely si zábavnou formou záchranné úkony 
při ohrožení života s vedoucí zdravotnického kroužku.  
Školní jídelna vařila pro průměrně 430 strávníků denně – žáky a zaměstnance školy, cizí strávníky, 
Gymnázium, ZŠ a MŠ Mánesova v Sokolově a Waldorfskou základní školu Wlaštovku Karlovy Vary o.p.s. 
Kromě toho se školní jídelna zapojila i při různých jiných příležitostech. Zaměstnanci 1. školní den 
připravili jahodový pohár pro naše prvňáčky. Nemalou částí pomohli při oslavách 60. výročí vzniku naší 
základní školy nebo při prezentaci v projektu Edison, kdy se ve školní jídelně celodenně stravovalo  
8 studentů z různých koutů světa apod. 
Škola si nechala společností SCIO vypracovat tzv. Mapu školy. Z ní vzešlo několik důležitých informací 
jako zpětná vazba. Rodiče i učitelé se velmi shodovali v důležitosti vzdělávacích cílů školy. Dle žáků je 
atmosféra školy na velmi dobré úrovni a je v ní celkem bezpečno. Ve sledovaných oblastech 
spokojenosti rodičů se školou se většina vyjádřila termínem „rozhodně ano“. Rozhodně ano by většina 
rodičů doporučila naši školu svým přátelům s celkovým hodnocením známkou 1.   
Škola realizovala mnoho programů v oblasti prevence vzdělávání, kultury, sportu. Mnohé mohly 
proběhnou díky vzájemné spolupráci se zřizovatelem školy Městem Březová, KD a MFC Březová, 
Městskou knihovnou Březová a dalšími subjekty, které působily v oblasti zájmových kroužků  
a odpoledních aktivit pro naše žáky. S Městem Březová byla škola zapojena do projektu IROP, díky 
kterému byla vybudovaná nová žákovská kuchyňka. Zřizovatel pomohl zrekonstruovat žákovskou dílnu, 
dokončit 2. etapu rekonstrukce toalet. Zastupitelé města v čele s panem starostou Miroslavem Boudou 
se účastnili mnoha školních akcí, které podpořili nejen svou přítomnosti a slovem, ale i po finanční 
stránce. Pan starosta besedoval s žáky o problematice místní samosprávy, motivoval k smysluplnému 
využívání volného času, vyslechl jejich problémy a přání. 
Paní knihovnice z městské knihovny kromě již tradičních programů jako je Noc s Andersenem pro žáky 
3. ročníku, Deváťáci čtou prvňákům, Pasování čtenářů, připravují i další vzdělávací programy ve formě 
besed a workshopů se spisovateli, zapojují žáky do soutěže Nekoktám, čtu! či do výtvarné soutěže Lesů 
ČR. Vždy bylo vše velmi pečlivě připraveno a na velmi dobré úrovni.  
Bližší spolupráci navázali naši žáci s Domem s pečovatelskou službou na Březové. Prvňáci a osmáci 
uskutečnili několik aktivit, kterými zpříjemnili pár odpolední našim seniorům. Vždy šlo o milá setkání 
ve škole nebo v pečovatelském domě, vzájemně všechny obohacující. Zde patřil dík za vstřícnost  
p. pečovatelkám a našim p. učitelkám Mgr. H. Hylasové a Mgr. J. Honsové. 
Během školního roku mohli naši žáci využívat v rámci KD a MFC téměř všechny prostory. V rámci TV 
halu, někdy bowling, pro realizaci čtení pro prvňáky loutkový sál, kinosál pro nacvičování Posledního 
zvonění apod. Vždy se škola mohla spolehnout na velmi ochotný a vstřícný přístup jeho zaměstnanců. 



Rok 2018 byl pro školu velmi významným mezníkem – uplynulo 60 let od jejího založení. Toto výročí se 
prolínalo napříč školou, od výzdoby počínaje, přes vzdělávání a výuku, až po jeho oslavy. Uskutečnil se 
Den otevřených dveří, proběhla velmi úspěšná cirkusová akademie, kde na školním hřišti si naši žáci 
připravovali vystoupení pod vedením zaměstnanců cirkusu Happy Kids. Docházelo k zajímavým 
setkáním jako např. setkání ředitelů a ředitelek řídící tuto školu v minulosti, setkání s rodiči, s bývalými 
žáky apod. Vyvrcholením těchto oslav byl ples Základní školy Březová. Na jeho programu se podílel 
Sokolovský taneční orchestr, Lucie revival, Disko-DJ, pedagogové svým předtančením a půlnočním 
překvapením. Zahrála zde i na oblíbenou violu Mgr. Eva Mokrá, dipl.um. a program obohatila také 
vystoupení zaměstnanců cirkusu Happy Kids. Vzpomínku v podobě fotografie z připraveného 
fotokoutku si mohli odnést všichni přítomní. Samozřejmě i ples byl organizován za podpory a vstřícnosti 
Města Březová, KD a MFC Březová.  
Jako nit se táhlo školním vzděláváním a výběrem akcí připomínání 100. výročí od založení 
Československa. Kromě výuky, napříč předměty našeho školního vzdělávacího programu, žáci 
absolvovali i ty mimoškolní – besedy, filmová představení, divadelní představení, výstavy. Uskutečnil 
se zájezd do Prahy s výjimečnou možností exkurze do vnitřních prostor Pražského hradu. 
Ve víru všech těchto událostí ale probíhaly i ty běžnější aktivity. Naplno byla podporována 
environmentální výchova, škola se zapojila do programu Ekoškola a vznikl Ekotým. Pod vedením Mgr. 
Šárky Krausové se žáci věnovali různým aktivitám vedoucím ke správnému nakládání s odpady, jeho 
snížení, ale i mnoha dalším činnostem. 
Na plné obrátky se pracovalo v oblasti prevence. Je důležité, aby škola byla bezpečným prostředím pro 
všechny. Pod vedením Mgr. P. Karmazínové proběhl adaptační pobyt žáků v Libé, preventivní programy 
PČR, MP ČR a dalších institucí zaměřující se na riziková chování, vztahy mezi žáky, kyberšikanu, sociální 
sítě, dopravní výchovu a mnoho dalších. 
V odpoledních hodinách měli žáci možnost navštěvovat různé kroužky organizovaných školou, ale i ty 
organizované jinými subjekty. V tomto školním roce pracoval tradiční kroužek gymnastiky, volejbalu, 
tenisu, výtvarný, hudební a zdravotnický kroužek, kroužek kreativního tvoření, literární kroužek, vaření 
a pečení, aerobic, dále pak projektové kroužky Klub silných a Kroužek fyzické a psychické zdatnosti – 
parkour. Mimo školu mohly děti navštěvovat knihovnický kroužek v Městské knihovně, divadelní 
soubor Lupínek, kroužky Olympie Březová, Pionýr, hasičský kroužek SDH Březová, výtvarné a hudební 
obory ZUŠ Sokolov – odloučené pracoviště Březová. 
Hlavní náplní základní školy je vzdělávat a naplňovat výstupy svého školního vzdělávacího programu,  
a to nejlépe tak, aby všichni žáci zažili úspěch, podporu a tyto výstupy zvládli. Ve škole jsou žáci se 
speciálními vzdělávacími potřebami i žáci s mimořádným nadáním. Ti se mohou vzdělávat podle 
individuálního vzdělávacího plánu, letos jich bylo 25. K lepšímu zapojení, organizaci, potažmo 
výsledkům, pomáhalo 7 asistentek pedagoga. Nastavení vzdělávání u těchto žáků je ve spolupráci  
s poradenskými zařízeními. Naše škola velmi dobře spolupracuje se všemi pracovišti Pedagogicko- 
psychologické poradny Karlovy Vary, Speciálním pedagogickým centrem Sokolov, popř. dalšími.  
V tomto školním roce prospělo 259 žáků, z toho 168 s vyznamenáním, neprospěli 2 žáci.  
Kromě základního vzdělávacího procesu se žáci a žákyně účastnili mnoha vědomostních, 
předmětových, sportovních či uměleckých soutěží na všech úrovních. Ve vědomostních a logických 
soutěžích se nejčastěji na předních místech umisťovala Marie Hrušková (7.A). Získala v okresních kolech 
zeměpisné a matematické olympiády 1. místo, v Pythagoriádě 2. místo, v chemické olympiádě 3. místo, 
v biologické olympiádě 4. místo, v krajských kolech v logických soutěžích Rummikub a 3IQ 1. místo,  
v Hledáme nejlepšího chemika 4. místo, v zeměpisné olympiádě 5. místo, v národních kolech pak  
v Rummikubu 2. místo, v Gobitu 5. místo, v Zahrádkářské soutěži 12. místo a uznání zaslouží 30. místo 
v národním kole v Hledáme nejlepšího chemika. Bratr Adam Hruška (5.A) posbíral také několik trofejí 
– v okresním kole 5. místo v matematické olympiádě, v krajských kolech 1. místa v Rummikubu a 3IQ. 
Škola ocenila získání úspěchů i dalších žáků – v okresních kolech 1. místa ve výtvarných soutěžích – Jan 
Krajíček (4.A), Karolína Stanková (1.A) – Z pralesa do lesa, 2. místa v soutěži v německém jazyce Marie 
Bričová (7.A), Jakub Hora (8.A), 2. místo Jaroslav Hauptmannl (9.A) a 8. místo Tomáš Sunek (7.A)  
v soutěži v anglickém jazyce, v krajských kolech 4. místo v recitační soutěži Julie Nikodémová (4.A),  
v národním kole 9. místo v soutěži v německém jazyce Eliška Böhmová (8.A), ve výtvarné soutěži Lesy 



kolem nás 1. místa Lucie Fousová (3.A), Martina Krausová (6.A), 2. místa Barbora Karpjaková (4.A), 
Vanessa Soprová (6.A), Adam Škivra (8.B). Velké úspěchy byly zaznamenány i v kolektivních soutěžích. 
V těch nesportovního rázu to bylo 1. místo v okresním kole fyzikální olympiády – Archimediády ve 
složení Marie Hrušková, Vojtěch Brož a Ladislav Mejstřík (všichni 7.A), 2. místo v soutěži mladých 
zdravotníku jak mladšího, tak staršího žactva, 3. místo v dopravní soutěži - Mladý cyklista – žactvo  
1. st. V těch sportovních v jednotlivcích jsou to pak zejména 1. místa v Odznaku všestrannosti 
olympijských vítězů (OVOV) – Martin Sinkule (3.B), Robert Böhm (4.B), Dominik Gaži (6.A), Tereza 
Čtvrtečková (7.A), František Rakaš (8.A), Aneta Hradská (9.A), 2. místa Kryštof Majnek (3.B), Radomil 
Kubát (3.B), Martina Krausová (6.A), Jiří Ohnesorg (6.A), Kamila Sinkulová (7.A), 3. místa Eliška  
M. Javůrková, Marek Pazdera (8.A). Největšími úspěchy v kolektivních sportech na úrovni krajského 
kola pak byla 1. místa v McDonald´s Cupu – žáci 1. st., OVOV – žactvo 2. st., 4. místa v atletickém 
čtyřboji a Poháru rozhlasu – atletika u starších žákyň. Samozřejmě po celý rok probíhaly soutěže ve 
sportovní gymnastice. Na úrovni kraje excelovaly jak mladší, tak starší žákyně – v družstvech obsadily 
1. místa. Na Mistrovství ČR ČASPV v Třeboni vybojovaly mladší žákyně 8. a 9. místo, obojí starší žákyně 
9. místo. 
V tomto školním roce se mnohé událo, většina z toho byla velmi příjemná a kladná. Ty méně příjemné 
se podařilo úspěšně vyřešit. 
 
MŠ Smetanova 
V roce 2019 bylo v Mateřské škole ve Smetanově ulici zapsáno 76 dětí. Z tohoto počtu bylo přijato 12 
dvouletých dětí. Od září docházelo do MŠ v rámci povinné předškolní docházky 26 dětí, pro jedno dítě 
se speciálními vzdělávacími potřebami byla přijata asistentka pedagoga na poloviční úvazek. Proběhly 
změny v personálním obsazení pedagogických pracovnic. I nadále je využíváno finanční dotace z fondů 
EU-výzva „Šablony II-Operační program Výzkum, vývoj a vzdělávání“. Prozatím z tohoto programu byla 
financována chůva pro práci s dvouletými dětmi a jeden soubor setkávání rodičů, dětí a speciálního 
pedagoga p. Hruškové s názvem HYPO kurs. Zde se děti spolu s rodiči připravují na plynulý přechod do 
základní školy. Školní vzdělávací program s názvem „Pojď si hrát, pojď se smát, s námi ten svět 
poznávat!“ byl rozpracován do okruhů – Já a moji kamarádi, Svět kolem nás, Pod pokličkou paní přírody 
a Radujme se, veselme se.  
I v tomto roce nabízela MŠ rodičům „nadstandartní“ aktivity, které byly opět zakomponovány do 
vzdělávacího programu. Šlo o základy plavání a saunování. V rámci spolupráce se ZŠ děti 3. třídy 
využívaly možnost cvičení v tělocvičně ZŠ nebo hale MFC. V roce 2019 jsme nabídli rodičům ve 
spolupráci s Pedagogicko-psychologickou poradnou vyšetření dětí před nástupem do 1. třídy, která 
byla v hojné míře využita. Dále byla rodičům dětí všech věkových skupin nabídnuta konzultace  
o vývojových pokrocích, která se ale nesetkala s velkým ohlasem, jelikož rodiče jsou v každodenním 
kontaktu s učitelkami a mají možnost promlouvat o dětech průběžně. 
Akcí pro rodiče a děti byla celá řada a všechny byly hojně navštěvované rodiči i dalšími příbuznými, 
jako např. Vánoční dárkování, Veselé odpoledne se slepičkou, Loučení s panem Ježkem a zahradní 
slavnost s paní Motýlkovou, Velikonoční tvoření, dětská vystoupení v MFC u příležitosti Vánoc a Dne 
matek, Mikulášská nadílka s čertem, kterého jako každoročně ztvárnil náš pan zahradník pan Hruška.  
Ke konci školního roku strávili opět ti nejstarší překrásný týden v penzionu Daniela na Božím Daru na 
škole v přírodě. Výšlap na Klínovec, lanová dráha, skákací hrady, zábavný park a jízda na terénních 
kárách v areálu Novaco, procházka Ježíškovy cesty, hledání pokladu a využívání sauny, vířivky a herny 
v domovském penzionu, to byla pestrá nabídka, kterou pro děti připravily jejich třídní učitelky. V rámci 
oslav Dne dětí navštívily nejmladší děti statek Bernard, kde si vyzkoušely výrobu svíčky a mýdla. Děti 
ze 2. a 3. třídy vyjely na výlet do plzeňské ZOO, avšak vzhledem k nepřízni počasí operativně vynechaly 
ZOO a podívaly se do Techmania centra.  
O školní zahradu se i tento rok staral zahradník, který též prováděl menší opravy v MŠ. V tomto roce 
se podařilo v rámci spolupráce s rodiči vybudovat vlastními silami druhé zděné pískoviště, které bylo 
dodatečně opatřeno posuvným zastíněním. Bylo dokončeno nové oplocení školní zahrady, na němž 



přibyly květinové tabule na kreslení. Některé herní prvky prodělaly rekonstrukci.  Během prázdnin jsme 
vymalovali prostory 2. třídy a kuchyně. Vchod MŠ byl opatřen nájezdem pro kočárky. 
Rodiče se aktivně zapojili do spolupráce s MŠ. Nosili pro děti různé dárečky např. omalovánky, záložky 
apod., různý výtvarný materiál pro tvoření, pomáhali s drobnými opravami. Paní Sieder darovala naší 
MŠ nemalý finanční dar, který byl použit ve prospěch dětí. 
 
MŠ Komenského  
V roce 2019 nedošlo k žádným personálním změnám. Mateřská škola pokračovala v obnově herních 
prvků – výměna houpacího mostu, herní sestava na hrátky s vodou. Na jaře byly pokáceny letité smrky 
před mateřskou školou z důvodu bezpečnosti a zásahu kořenů do základů budovy. Ze zbylého kmene 
jsme nechali vyřezat krásnou vílu, která zdobí prostranství před MŠ. Během podzimních měsíců byl 
proveden bezpečnostní řez stromů na školní zahradě. V kuchyni MŠ pokračovala během letních 
prázdnin rekonstrukce obkladů a dlaždic, úprava odtokového kanálku, oprava vodovodních rozvodů  
a elektrických zásuvek, byly zakoupeny drobné spotřebiče, sítě do oken a modernizace prostoru pro 
personál – výměna šatní skříně. Ve třídách došlo k výměně koberců a dveří mezi třídami. Na zahradě 
byla prováděna údržba všech herních prvků, výměna drobných komponentů a nátěry. 
Děti byly zapojeny do různých aktivit, např. Malý stavitel – naučný program na podporu 
polytechnického vzdělávání, projekt Zdraví dětem, návštěva Dentální hygienistky, beseda s lékařkou  
o 1. pomoci či beseda s rodiči s logopedkou. V květnu vyjely děti na školu v přírodě do Mariánské  
u Jáchymova a školní výlet – tentokrát na rozhlednu Cibulku. Ukončení školního roku završilo již tradiční 
Pasování školáků v kulturním domě s programem pro rodiče a závěr kalendářního roku vánoční 
představení – tentokrát "O 12 měsíčkách, trochu jinak". 
V roce 2019 docházelo do MŠ Komenského do třídy Motýlků (starší děti) 26 dětí. Celým rokem prolínalo 
téma „Putování za písničkou", což se zúročilo na vánočním vystoupení, kde se zapojili nejen rodiče, ale 
i místní dechová kapela. Ve třídě Rybiček chodilo do MŠ v roce 2019 27 dětí. 
 

Statistické údaje o Březové a jejích obyvatelích 

V roce 2019 se na Březové k trvalému pobytu přihlásilo 68 občanů, odhlásilo se 73. Narodilo se 23 dětí 
a zemřelo 42 občanů. Uzavřeno bylo 24 manželství. Počet obyvatel k 31. prosinci činil 2 735. 
 

Počasí 

První lednový den byl zatažený s dešťovými přeháňkami a teplotou až +6 °C. Pak se mírně ochladilo  
a v první polovině ledna se již teploty pohybovaly nejčastěji kolem nuly – v noci mírný mráz, před den 
něco nad nulou, několikrát byly až +4 °C a 5. ledna i +5 °C. První sněžení přišlo hned v noci na 2. ledna, 
kdy napadly cca 2 cm sněhu, sněhové přeháňky se objevily i 3., ale již 6. při celodenních teplotách nad 
nulou sníh roztál. Vydatnější sněžení přinesla noc na 9. ledna, kdy nasněžilo asi 10 cm, celý den pak 
trochu sněžilo také 11. ledna, většina sněhu však roztála v následujících dvou dnech, kdy byly celý den 
teploty nad nulou. Nějaký sníh pak ještě padal 14. a 15. ledna, 17. pro změnu padal déšť. Hned další 
den se však razantně ochladilo, nastoupily celodenní mrazy a 19. a 22. ledna spadla v noci teplota až  
k – 10 °C, srážek však spadlo jen minimálně. V noci na 26. ledna přišlo v noci opět vydatnější sněžení, 
ráno leželo 8–10 cm směnu, ale zároveň se oteplilo a odpoledne již padal déšť, takže do druhého dne 
cca 60 % sněhové pokrývky opět roztálo, když odpolední teplota dočasně vyšplhala až k +5 °C. Do konce 
měsíce pak již byly teploty v noci pod nulou a přes den maximálně +1 °C. Slunečno bylo v lednu jen  
19. a 31.  
Počátkem února byly noční teploty pod nulou, 5. dokonce až –9 °C, přes den se dostaly většinou těsně 
nad nulu, 5. a 7. ale byla maxima jen –3 °C. 3. únor také přinesl sněžení, napadlo asi 7 cm. 8. únor ale 
přinesl oteplení, v noci se oteplilo na +1 °C a přes den teplota vystoupila k +4 °C, a při polojasném 
počasí tak opět přišla obleva, další den bylo denní maximum +7 °C a o další den později dokonce  
+11 °C, takže 90 % sněhové pokrývky opět zmizelo. V dalších dnech se sice teploty opět přiblížily více 



k nule, 12. února byly i sněhové přeháňky při denním maximu +1 °C, avšak až do 18. následovalo období 
se slunečným počasím a s denními maximy až +11 °C. Do 22. února pak bylo zatažené počasí s maximy 
6 až 8 °C, závěr měsíce byl pak opět převážně slunečný a přišlo postupně i výrazné oteplení, když  
25. a 28. bylo až +14 °C a 27. dokonce +15 °C.  
V první dekádě března se maximální teploty dostávaly již jen k 6 až 11 °C, zpočátku bylo zataženo 
s dešťovými přeháňkami, 6. se přechodně vyjasnilo, pak bylo opět zataženo s přeháňkami a postupně 
i stále sílícím větrem, když 10. dosáhl vítr i rychlosti orkánu. 11. únor přinesl sněhové přeháňky  
a teploty jen 0/2 °C, až do 20. března se pak teplotní maxima pohybovala okolo 6 až 8 °C, jen 17. února 
bylo dočasně při skoro jasném počasí až +15 °C, jinak bylo spíše zataženo a občas deštivo. Od 20. do 
23. března pak bylo příjemné slunečné počasí s maximy postupně až +18 °C. Následovalo přechodné 
ochlazení, maximální teploty poklesly i k +6 °C a 25. se objevily ještě sněhové přeháňky. Zataženo  
a chladněji bylo až do 28. března, pak až do konce měsíce bylo spíše slunečno s maximy 15 až 17 °C. 
Noci s teplotami pod nulou byly v březnu jen 4 a mráz byl slabý (3x –1 °C, 1x –2 °C).    
I počátek dubna byl slunečnější a teplý, 4. dubna ukázal teploměr dokonce až 20 °C, jinak bylo převážně 
kolem 17 °C, v závěru první dekády bylo ale více oblačnosti. Od 11. do 14. dubna přišlo přechodné 
ochlazení, po polojasném 11. dubnu přišly tři dny se zataženou oblohou, teplotami jen do +7 °C  
a 14. dubna zaznamenáváme i sněhové přeháňky. Do 25. následovalo opět převážně slunečné počasí 
s postupně rostoucími teplotami, 19. dubna již bylo maximum 21 °C, v několika dalších dnech i 22 °C 
a 25. dubna až letních 25 °C. 26. dubna se zatáhlo a večer a v noci pršelo, druhý den ještě přišlo několik 
přeháněk, zároveň se ochladilo, 29. dubna bylo maximum dokonce jen 7 °C a tento den prakticky 
propršel. 30. duben přinesl postupné vyjasnění a teplotu +16 °C. Nejchladnější noc byla 12. dubna  
(– 4 °C), pod nulou bylo ještě 14. (– 1 °C).   
První dva květnové dny byly polojasné s teplotami 19 °C, poté až do poloviny měsíce následovalo 
období se zataženou oblohou, občasným deštěm nebo přeháňkami, 6. května ráno dokonce ještě 
sněhovými. Od 5. do 7. května zaznamenáváme ranní mráz (–1 až –3 °C), denní maxima v tomto období 
vystoupala jen k 6 až 9 °C, poté se přechodně oteplilo, od 12. do 14. května bylo dosti větrno a teploty 
postupně opět klesaly, 15. května byla ranní teplota 0 °C a denní jen 7 °C. 16. květen přinesl ještě déšť 
a maximální teplotu +8 °C, do konce měsíce se pak střídalo počasí slunečnější a zatažené, déšť nebo 
přeháňky zaznamenáváme 20., 21., 25., 28. a 29. května, teploty se v tomto období pohybovaly od 14 
do 22 °C.  
Červen začal slunečným počasím a teplotou +26 °C, 3. už +30 °C. a 5. dokonce +31 °C. Od 6. se poněkud 
ochladilo a bylo více oblačnosti, 10. večer přišla bouřka. Pak již byl červen převážně slunečný, 
s teplotami nad 25 °C  a několika dny tropickými (12. června 32 °C, 14. června 30 °C, 25. opět 32 °C  
a 26. dokonce 37 °C, 29. června pak ještě bylo 31 °C a 30. června 36 °C). Přeháňka je zaznamenána jen 
12. a 22. června a noční déšť pak 13. a 16. června. 
1. červenec byl zatažený a větrný, ale s teplotou ještě 32 °C. Pak následuje polojasné, postupně oblačné 
počasí s teplotami 22 až 29 °C, později jen kolem 20 °C. Od 11. do 14. je pak zataženo s přeháňkami 
nebo občasným deštěm a teplotami stále kolem 20 °C. Od 15. července bylo již převážně slunečno, jen 
19. a 21. s přeháňkami, od 23. do 26. byly teploty tropické, od 32 do 35 °C. V závěru měsíce se ochladilo 
až k 23 °C a bylo spíše oblačno, 29. a 31. s přeháňkou.  
První dva srpnové dny byly polojasné s teplotou 25 °C, 3. srpna odpoledne pak přišel vydatný déšť. 
V srpnu se pak již počasí pravidelně střídalo, od polojasného počasí po občasné zataženo s přeháňkami 
nebo deštěm a teplotami již jen mezi 20 a 30 °C. 
První polovina záři byla převážně slunečná, jen od 7. do 9. bylo zataženo s deštěm a přeháňka přišla  
i 12. Při slunečném počasí teploty ještě stoupaly nad 20 °C, 4. září bylo ještě i 25 °C, v deštivých dnech 
bylo mezi 11 a 17 °C. Převážně mezi 15 a 20 °C bylo ještě i v druhé polovině září, zpočátku bylo ještě 
slunečno, závěr měsíce již byl spíše zatažený s častějšími přeháňkami. 19. a 21. září je zaznamenán již 
přízemní mráz. 
Říjen začal zataženým dnem s noční bouřkou a teplotou ještě až 16 °C. Pak se již citelně ochladilo, až 
do 10. října byly teploty jen mezi 9 a 13 °C a bylo převážně zataženo, občas s přeháňkou, od 8. do 10. 
s deštěm. Polojasno bylo 7. října. Druhá říjnová dekáda byla spíše slunečnější, s ranní přeháňkou jen 
16. a ranním deštěm 19. října. Již se objevují první podzimní ranní mlhy nebo nízká oblačnost. Od 12. 



do 14. října ještě teploty vystoupaly na 21 až 24 °C. Poslední dekáda října je ještě převážně polojasná, 
s teplotami od 16 do 18 °C, ale 28. přišlo ochlazení, teploty spadly postupně na 10 až 6 °C a noční na  
0 až –3 °C a přibylo oblačnosti.  
Ranní mráz -3 °C byl i 1. listopadu, do 8. pak bylo převážně zataženo, zpočátku s přeháňkami a přišel 
pokles teplot z 13 na 7 °C. Do poloviny měsíce se dále ochladilo, denní maxima byla jen do 5 °C, občas 
byly dešťové přeháňky. V druhé polovině měsíce se nejvyšší teploty dostaly častěji nad 5 °C,  
17. listopadu bylo až 11 °C, převládalo zatažené počasí s občasnými přeháňkami, jen 29. bylo polojasno. 
Jen výjimečně se listopadová noční teplota dostala těsně pod nulu. 
První polovina prosince přinesla další mírné ochlazení, odpolední teploty od 1 do 9 °C, ranní pak od 5 
do max. -5 °C (11. prosince). 2. prosince se již objevily symbolické sněhové vločky. Převážně bylo 
zataženo, jen 4., 5., 10. a 11. prosince bylo polojasno, 12. a 13. prosince zaznamenáváme sněhové 
přeháňky, ale 14. a 15. přišel opět déšť. V druhé polovině prosince se teploty stále držely nad nulou, 
v rozmezí od 2 do 7 °C, jen 29. bylo přes den 0 °C, a to po jasné noci s minimální teplotou –8. Převážně 
bylo v tomto období zataženo, od 21. do 25. prosince s dešťovými přeháňkami, 20. prosince ale bylo 
polojasno a vyjasnilo se i v posledních dnech roku, kdy proto noční teploty padaly hlouběji pod nulu 
(od –6 do –8 °C). Na Silvestra ale bylo opět zataženo a denní maximum +3 °C. 
   

Závěr 

Rok 2019 v Březové skončil. Nutno říci, že to byl první rok nového volebního období a opět šlo o jeden 
z rekordních, zejména z hlediska počtu rozpracovaných stavebních investičních akcí. I v tomto roce se 
podařilo několik investičních akcí dokončit. Bylo vybudováno několik nových parkovacích míst, což jistě 
ulehčilo život našim občanům (motoristům), zdárně se dokončila výstavba kaple na místním hřbitově 
a byla zateplena druhá část náměstí. Na Výsluní se již objevili první nové rodinné domky, a i tato část 
Březové mění svůj ráz. Z hlediska kulturních akcí to byl rok velice úspěšný, kdy stěžejní akci byl opět 
mimořádně úspěšný Krimifest či již tradičně Ples města, a z hlediska sportu bylo zcela jistě 
nejvýznamnějším podnikem pořádaným v Březové Mistrovství Evropy v trialu. Věříme, že naši občané 
si tento rok společně s námi užili a každý si našel mezi mnoha pořádanými akcemi a aktivitami svého 
favorita. I z hlediska chystaných akcí se v následujícím roce mají občané Březové opět na co těšit. Příští 
rok bude pokračovat i řada investic, jednou z nejvýznamnějších bude např. výstavba multifunkční kaple 
na hřbitově, která bude budována v irském stylu. 
 

Martin Zubr, Mgr. Michal Bedeč, Lenka Fialová 


